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Pracovný materiál Kancelárie Rady na rokovanie Rady dňa 6. 7. 2023 
 

Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 

Podnet na preverenie č.: PGO-RPMS/2023/00875 

Programová služba: Jednotka 

Vysielateľ: Rozhlas a televízia Slovenska 

Číslo autorizácie: AT/22 

 

Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 

 

Návrh uznesenia: 

Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 

písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) postupom 

podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie evidovaný pod  

č. PGO-RPMS/2023/00875 smerujúci voči vysielaniu televíznej programovej služby Jednotka 

vysielateľa Rozhlas a televízia Slovenska a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150  

ods. 13 zákona č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 

 

Úloha: 

Kancelária Rady oznámi podávateľovi podnetu výsledok preverenia podnetu. 

T: 17. 7. 2023                                Z: PgO 
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Podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2023/00875 zaevidovaný dňa 17. 5. 2023 

Podávateľ:   fyzická osoba 

Predmet podnetu:  O 5 minút 12 

Deň a čas vysielania:  7. 5. 2023 o cca 11:55 h 

Označenie podľa JSO:  bez označenia 

 

 

Programová služba:  Jednotka  

Vysielateľ:   Rozhlas a televízia Slovenska  

Číslo autorizácie vysielania:  AT/22 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dátum:   28. 6. 2023 



OBSAH  PODNETU: 
„Dobrý deň. Nedá mi nezareagovať na posledné politické diskusie v RTVS - Sobotné dialógy a 

O 5 minút 12.Po prvé, ako je možné, že do najsledovanejšieho času dostane pozvánku poslanec 

Blaha, majiteľ právoplatného rozhodnutia súdu o tom, že klame a ohovára prezidentku? (O 5 

minút 12, 14.5.t.r.) Po druhé, ako je možné, že moderátor diskusie umožní menovanému 

poslancovi v priamom prenose ďalej klamať na adresu prezidentky a nijako na to nezareaguje, 

napriek tomu, že to poslanec má súdom zakázané? Nie je to náhodou marenie súdneho 

rozhodnutia? (Rovnaká diskusia) Po tretie, to isté sa opakovalo v Sobotných dialógoch o týždeň 

skôr, kde moderátorka umožnila poslancovi Matovičovi šíriť konšpirácie bez akýchkoľvek 

dôkazov a dehonestujúco sa vyjadrovať na adresu svojich oponentov (napr. "Jana Penta 

Cigániková"), znova bez akejkoľvek reakcie moderátorky. Nedeľa 7.5, O 5 minút 12, poslanec 

Fico 4x klamal o prezidentke spôsobom, ktorý má jeho kolega Blaha súdne zakázaný, kým 

moderátor vôbec nejako zareagoval. Som hlboko sklamaný a rozhorčený týmto prístupom 

moderátorov verejnoprávneho média, ktorý má ďaleko od profesionality. To, čo sa deje v 

politických diskusiách RTVS, považujem za obyčajné bezbrehé šírenie konšpirácií a klamstiev 

a úpadok kultúry akejkoľvek diskusie, nielen politickej. Moderátor má dozerať na to, aby sa 

fakty rešpektovali, súdne rozhodnutia dodržiavali a prejav diskutérov zostával na úrovni. Ak to 

moderátori RTVS nedokážu, je potrebné tieto relácie zrušiť, pretože v tej podobe, v akej ich 

momentálne verejnoprávne médium vysiela, len prispievajú k polarizácii spoločnosti. Ako sa to 

má robiť, predviedol moderátor diskusie Na telo 14. mája, keď opakovane dokázal poslancovi 

Ficovi, že klame. Zamestnanci RTVS sa môžu nechať jeho profesionalitou inšpirovať. Verím, že 

sa kompetentné inštitúcie budú týmto podnetom seriózne zaoberať.“  

 

Namietané programy Sobotné dialógy zo dňa 6. 5. 2023 a O 5 minút 12 zo dňa 14. 5. 2023 sú 

analyzované v materiáloch č. PGO-RPMS/2023/00874 a PGO-RPMS/2023/00873. 

 

 

PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 

Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách 

 

§ 16 Obsahová služba a sloboda príjmu 

(1) Poskytovateľ obsahovej služby poskytuje obsahovú službu slobodne a nezávisle. Do jej 

obsahu možno zasahovať iba na základe zákona a v jeho medziach. 

 

§ 25 Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám 

Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa 

tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a 

objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný 

b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 

publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 

charakteru. 

 

 

ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 

V prípade programu O 5 minút 12 vysielaného 7. 5. 2023 podávateľ poukazoval na to, že hosť 

Fico 4x klamal o prezidentke spôsobom, ktorý má jeho kolega Blaha súdne zakázaný, pričom 

moderátor nijakým spôsobom nereagoval.   

 

Odvysielaný program sme posudzovali na základe ustanovenia § 25 písm. b) zákona  

č. 264/2022 Z. z. podľa ktorého: „Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu 



zapísanému do evidencie podľa tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, 

názorovej plurality a objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný zabezpečiť 

objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej publicistiky; 

názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského charakteru.“ 

Medzi kritériá objektivity vo všeobecnosti zahŕňame: relevanciu, transparentnosť, presnosť, 

úplnosť, vecnosť, vyváženosť, rôznorodosť, aktuálnosť, zrozumiteľnosť, osvojenie si pozície 

odstupu a neutrality vo vzťahu k predmetu spravodajstva, absenciu stránenia. 

 

Monitoringom sme zistili, že pozvanými hosťami boli:  

Boris Kollár  – predseda NR SR a hnutia (Sme rodina)  

Robert Fico   – predseda strany a poslanec NR SR (Smer SSD) 

 

Moderátor na úvod predstavil ústrednú tému, na ktorú sa malo diskutovať v rámci relácie (pád 

vlády v demisii a budúci nástup úradníckej vlády). Pred začatím samotnej diskusie s hosťami 

v štúdiu vysielateľ sprostredkoval krátky príspevok, v ktorom odzneli vyjadrenia v tom čase 

koaličných resp. opozičných politikov či prezidentky SR, ktorí sa v krátkosti vyjadrovali v tom 

čase k aktuálnej situácii, keď končila vláda v demisii Eduard Hegera, najmä dôsledkom kauzy  

pochybných dotácií pre firmu odchádzajúceho ministra pôdohospodárstva Samuela Vlčana 

resp. abdikácie ministra zahraničných vecí SR Rastislava Káčera, a začínalo sa reálne hovoriť 

o prezidentkinej úradníckej vláde a jej budúcom zložení. Po predstavení hostí v štúdiu, 

nasledovalo vyjadrenie E. Hegera, v ktorom povedal, že požiadal o zbavenie poverenia viesť 

vládu, čím tak prenechal prezidentke priestor pokúsiť sa s úradníckou vládou stabilne a v pokoji 

priviesť krajinu k demokratickým parlamentným voľbám. Potom sa vrátilo dianie do štúdia, 

kde B. Kollár na začiatok poznamenal, že takýto osud vlády bol otázkou času, keďže evidoval 

chaos už od decembra 2022, kedy sa aj vláda E. Hegera dostala do demisie. B. Kollár 

pripomenul, že bol otvorený všetkým možným termínom pre predčasné parlamentné voľby. Na 

otázku moderátora, či bude chcieť diskutovať s prezidentkou o úradníckej vláde, predseda 

parlamentu povedal, že je otvorený takémuto stretnutiu, keďže si chce vypočuť prezidentkin 

plán. R. Fico bol dopytovaný na to, ako vníma situáciu. Ten sa na úvod vyjadril, že považuje 

za prezidentkinu chybu nezvolanie stretnutia predsedov všetkých relevantných politických 

strán. R. Fico ďalej poznamenal, že viac ako odchod E. Hegera považuje za podstatné päť 

výziev, na ktoré musí Slovensko podľa neho reagovať. Vo svojich počiatočných vyjadreniach 

tiež povedal, že si myslí, že všetky mená novej úradníckej vlády boli konzultované na americkej 

ambasáde, pričom dodal, že prezidentka mala podľa neho oklamať národ, čo sa týka 

predčasných volieb. Konštatoval, že úradnícka vláda zrejme nedostane podporu parlamentu 

a nebude schopná riešiť ním spomínané výzvy. Moderátor pripomenul B. Kollárovi jeho 

kritický postoj k myšlienke úradníckej vlády. B. Kollár prezentoval teóriu, že ani pre 

prezidentku nie je takáto vláda výhodná. Dodal, že kvôli krátkej dobe, úradnícka vláda nebude 

musieť počúvať parlament.  Za problematické považoval to, že sa ministri nestihnú zorientovať 

a tiež, že nestihnú predložiť zákony – prípadne iba v skrátenom legislatívnom konaní na júnovú 

schôdzu. Čo sa týka prezidentky, B. Kollár podotkol, že by považoval z jej strany za korektné, 

ak by sa dohodla na úradníckej vláde s najväčšími politickými stranami v rámci celého spektra. 

R. Fico zopakoval výčitku smerom k prezidentke za to, že netlačila na termín predčasných 

volieb (30. jún) a pripomenul, že Slovensko je svojim zriadeným parlamentnou demokraciou. 

Na moderátorovo dopytovanie ohľadne možnej podpory Smeru SSD, povedal, že by úradnícku 

vládu podporili iba za okolnosti, že by priviedla krajinu k skorším parlamentným voľbám 

(začiatkom júla), čo by sa dalo zrealizovať cez skrátený návrh. Moderátor sa spýtal B. Kollára, 

či by bol prípadne otvorený k zmene termínu volieb. B. Kollár odvetil, že by si musel preveriť, 

či by sa to dalo vôbec zariadiť za taký krátky čas, pričom by bola potrebná podpora  

90 poslancov, čo by bolo podľa B. Kollára problematické, keďže napr. I. Matovič a ani strana 



SaS sa nestotožňujú s takouto alternatívou. B. Kollár doplnil, že by sme sa mali zmieriť s tým, 

že sa parlamentné voľby budú konať 30. septembra. R. Fico dal do pozornosti že treba do konca 

roku 2023 minúť 5,4 miliardy eur z fondu EÚ, pričom pomenúval isté riziká prepadnutia tejto 

čiastky. Existenciu takéhoto rizika potvrdzoval aj B. Kollár. Na margo toho sa moderátor spýtal 

R. Fica, či za chaos v oblasti eurofondov nemôže aj strana Smer SSD. Krátko na to moderátor 

povedal, že parlament čelí pretlaku mnohých parlamentných návrhov, pričom niektoré majú 

negatívny dosah na zdravie verejných financií. Bola pustená dokrútka, kde sa k tejto téme 

vyjadrovali viacerí politici (okrem R. Fica a B. Kollára to bol aj P. Pčolinský, I. Matovič,  

R. Sulík či P. Pellegrini). R. Fico potom tvrdil, že v centre jeho záujmu sú zákony týkajúce sa 

zdražovania, ktoré by smerovali k zníženiu ceny potravín či k reguláciám cien niektorých 

výrobkov. Predseda Smeru SSD takisto poukazoval na lacnejšie ceny určitých výrobkov 

v Maďarsku. V programe bolo následne spomínané, že problémom takýchto iniciatív môže byť 

skutočnosť, že vyše 60% potravín na domácich pultoch nepochádza zo Slovenska. Moderátor 

sa následne zmienil o zbernom zákona SR z dielne hnutia Sme rodina, ktorý bez 

pripomienkového konania zosúlaďuje novú stavebnú legislatívu. B. Kollár si stál za daným 

zákonom a kritizoval tých, ktorí ho nepodporujú (mimovládne organizácie, odchádzajúceho 

ministra životného prostredia SR Jána Budaja). R. Fico poznamenal, že zberný zákon podporí. 

Vzápätí začal hovoriť o tom, že po roku 2020 dochádzalo k devastácii verejných financií, ktoré 

sú vraj v súčasnosti rozbité. Moderátor kontroval R, Ficovi tvrdením, že vyrovnaný rozpočet sa 

nepodaril ani vláde Smeru SSD. B. Kollár pripomínal pomoc ľuďom počas energetickej krízy. 

Ďalej tiež menoval veci, ktoré sa mu podarili dosiahnuť počas vládnutia, pričom nevynechal aj 

chyby. Následne sa rozoberali návrhy či pomoci sociálneho charakteru. R. Fico vyjadroval 

v tejto otázke názor, že ešte nedávno vládne strany si robia teraz opozičnú politiku. Hneď na to 

sa preberal zákon o kópii zápisníc okrskových volebných komisií, pričom sa R. Fico pohoršoval 

nad tým, že niektoré strany (OĽaNO a SaS) odmietli zákon podporiť. Na margo toho moderátor 

R. Ficovi povedal, že taký zákon už mohol dávno prijať, a to počas 12 ročného vládnutia Smeru 

SSD. Posledná téma sa týkala zahraničnej politiky a postoja k ruskej agresii na Ukrajine. 

Moderátor skonštatoval, že táto otázka ovplyvní tvorbu novej vlády po septembrových 

parlamentných voľbách. Potom v dokrútke odzneli stanoviská troch politikov (R. Fica - 

hovoriaceho o tom, že zbrane predlžujú vojenský konflikt, ktorý nemá vojenské riešenie;  

J. Naďa – ktorý vo vyjadrení povedal, že Smer opakuje to, čo im napísali v Kremli 

a prezidentky Z. Čaputovej – tá podotkla, že vojenská pomoc SR sa vyčerpala, a tak už viac 

nepredstavuje relevantnú tému). Moderátor sa B. Kollára opýtal na možnú povolebnú 

spoluprácu so stranou Smer SSD. B. Kollár odpovedal, že si niečo také nevie v súčasnosti 

predstaviť. R. Fico otázku možných spoluprác nechcel bližšie rozoberať. Podľa neho to budú 

ľudia, čo nakoniec rozdajú karty. Obšírnejšie však zareagoval na prezidentkine slová, ktorú 

skritizoval za to, v akom stave má byť armáda. Prezentoval svoj postoj proti posielaniu zbraní 

na Ukrajinu a naznačoval, že prezidentka v tejto veci konala na príkaz zo strany amerických 

partnerov. Na to mu moderátor povedal, že ho spojenci obviňujú z hovorenia prokremeľskej 

rétoriky, keď o prezidentke vraví, že konzultuje svoje rozhodnutia na americkej ambasáde.  

R. Fico v reakcii opakoval, že je za ukončenie bojových aktivít na Ukrajine a že podporuje 

čínsky mierový plán. K zahraničnej politike a k vojne na Ukrajine sa na záver vyjadril aj Boris 

Kollár, a to s tým, že tvrdil, že je v našom záujme podporovať Ukrajinu a medzinárodné právo, 

ak nechceme akceptovaním zabratia cudzieho územia väčšou krajinou riskovať precedens.  

 

 

                                                              * * * 

 

V súvislosti s predmetom podnetu je potrebné skonštatovať, že medzi zmieňovanými politikmi 

strany Smer SSD a prezidentkou Zuzany Čaputovej panuje určitá miera animozity, ktorá môže 



súvisieť aj s tým, že v poslednom období resp. rokoch zastávali a stále zastávajú výrazné 

odlišné názory na určité témy (napr. zahraničná politika; pohľad na dlhotrvajúci rusko-

ukrajinský konflikt – siahajúci až do roku 2014; otázka petície domáhajúcej sa, aby v referende 

bolo možné rozhodnúť o skrátení VIII. volebného obdobia). Zo strany niektorých 

predstaviteľov spomínanej strany dochádzalo k vyslovovaniam rôznych invektív vo verejnom 

priestore. Z. Čaputová sa voči tomu právne ohradila, pričom v marci roku 2022 úspešne 

uplatnila inštitút neodkladného opatrenia, kedy Okresný súd Bratislava I. poslancovi NR SR 

Ľubošovi Blahovi nariadil zdržať sa zverejňovania a šírenia tvrdení, že prezidentka SR je 

vlastizradkyňou, agentkou cudzích mocností, alebo že má byť ovládaná Spojenými štátmi 

americkými. Toto rozhodnutie v plnom rozsahu potvrdil aj Krajský súd v Bratislave.1  

 

Vzhľadom na uvedené sa dá v programoch diskusného charakteru predpokladať prítomnosť 

kritických vyjadrení smerom k prezidentke zo strany predstaviteľov strany Smer-SSD. O to 

viac, ak ústredná téma relácie s ňou priamo súvisí, keďže otázka úradníckej vlády a jej 

zostavovanie patrí ku kompetenciám prezidentskej kancelárie. Hosť R. Fico adresoval 

prezidentke mnoho kritických vyjadrení, poznámok či obvinení. Zaznamenali sme však, že 

moderátor programu, vo viacerých prípadoch, na tieto veci reagoval resp. sa voči nim aj kriticky 

ohradzoval:  

 

- v prvej polovici programu, keď R. Fico hovoril o možných nových členoch úradníckej vlády: 

Robert Fico: „Tieto základné posolstvá, ktoré som vám teraz spomenul, že čo Slovensko musí 

riešiť. Musíme v parlamente hľadať riešenia. Pani prezidentka, je pani prezidentka. Ja si 

myslím, že všetky mená, ktoré prezidentka predstaví v utorok boli konzultované na americkej 

ambasáde. Ja o tom nepochybujem, keď počúvam prvé mená, to sú všetko ľudia z tohto 

prostredia.“ 

Moderátor: „Na to máte nejaký dôkaz?“ 

Robert Fico: „Prosím vás, keď mi niekto povie, pán Ódor a to meno sa niekde objavuje, tak 

ja viacej ani nepotrebujem počúvať, sa pozrite, kde pôsobí, aké má pozadie a pani 

Dubovcová, prosím, ako nehrajme sa.“ 

Moderátor: „Ale je to viceguvernér Národnej banky Slovenskej republiky, vášho nominanta 

Petra Kažimíra, ja len teda pripomeniem.“ 

 

 

- v prvej polovici programu, keď R. Fico hovoril o riziku prepadnutia eurofondov:  

Robert Fico: „No tak idem ďalej, a 30. septembra máme parlamentné voľby. 30. septembra 

niekoho ľudia zvolia vo voľbách, a potom sa bude mesiac alebo koľko, to bude komplikované, 

bude vytvárať nová vláda. Nová vláda nastúpi povedzme okolo 25. - 30. októbra a bude 

mesiac mať na prípravu programového vyhlásenia vlády a sme v novembri a viete, čo potom 

môžme urobiť 31. decembra? Takto si odškrtnúť 5,5 miliardy.“ 

Moderátor: „Pán Fico, ale tie peniaze sú už zazmluvnené, čiže je to skôr.“ 

Robert Fico: „Počkajte, pán moderátor, bavíte sa teraz s človekom, ktorý bol 10 rokov 

predsedom vlády, ako prosím, nežartujte. Ešte raz, reálne nám hrozí, že prepadne, lebo viem, 

ako sú tie peniaze zazmluvnené. Jedna vec je zazmluvniť peniaze a druhá vec tie peniaze 

reálne minúť. My ich musíme minúť do konca roku 23. Tak teraz, čo je dôležitejšie? Dobrý 

pocit amerického vyslanca a pani prezidentky, že budeme, nechajte ma dokončiť, že do 30. 

septembra.“ 

Moderátor: „Pán Fico, poprosím vás, aby ste nešírili takéto naratívy o pani prezidentke, keď 

nemáte na to dôkazy, poprosím vás.“ 

                                                 
1 https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/635639-blaha-zasahuje-do-prav-prezidentky-rozhodol-sud/ 



Robert Fico: „Ale prosím vás komunikujú, veď tam chodí pravidelne, americká 

veľvyslankyňa tam chodila v každej krízovej situácii chodí do prezidentského paláca.“ 

Moderátor: „Pán Fico, poprosím vás, ste na pôde RTVS, poprosím vás, rešpekt voči hlave 

štátu, prosím vás.“ 

Robert Fico: „Práve preto opakujem ešte raz, pani prezidentka je pod plným vplyvom 

americkej ambasády, budem to opakovane stále hovoriť.“ 

Moderátor: „Prosím vás.“ 

Robert Fico: „Tak, ak si môžem povedať alebo nemôžem.“ 

Moderátor: „Keď na to nemáte dôkazy, prosím vás, nešírte to na pôde RTVS.“ 

 

- v druhej polovici programu, ku koncu relácie, kedy R. Fico kritizoval prezidentku za stav 

armády SR:  

Moderátor: „Pán Fico, spojenci vás teraz obviňujú z toho, že hovoríte prokremeľskú 

rétoriku, tak ako vy hovoríte o prezidentke.“ 

Robert Fico: „Čo je prokremeľská rétorika, že chceme ísť zajtra?“ 

Moderátor: „Že konzultuje svoje rozhodnutie na americkej ambasáde.“ 

Robert Fico: „ja nechodím, ja nechodím ani na ambasádu, ani nechodím do Ruskej 

federácie. Mám vlastný rozum. Ja nie som ani za Rusko, ani nie som za Ameriku. Ja som za 

Slovensko a prosím vás, čo je na tom prokremeľské, že zajtra chceme ísť na Slavín, a že 

odmietame hlúpe odporúčanie Ministerstva vnútra, že si nemáme pripomínať slávnostným 

spôsobom Deň víťazstva nad fašizmom.“ 

Moderátor: „Myslel som postoj k vojne na Ukrajine a nie k ucteniu si obetí.“  

 

Celkovo sa domnievame, že počas diskusie, v rámci ktorej sa diskutovalo o rôznych témach, 

zaznelo viacero kritických zmienok a otázok na oboch prítomných hostí v štúdiu. Moderátor 

hostí konfrontoval s viacerými otázkami a poznámkami, ktoré mali konfrontačný ráz. Pozvaní 

hostia zastupovali odlišné časti politického spektra a na jednotlivé témy dokázali zaujať vlastné 

stanoviská, pričom mali obaja zhruba rovnaký časový priestor. Mohli sme sa teda zaznamenať 

úplné odlišné názory a pohľady na jednotlivé  prezentované témy. Myslíme si, že moderátor sa 

snažil usmerňovať debatu takým spôsobom, aby bola pre diváka plynulá a príliš nevybočovala 

z jednotlivých diskutovaných tém. Môžeme teda konštatovať, že diskusia s pozvanými hosťami 

bola z nášho pohľadu korektná, vecná, dbajúca na dodržiavanie plurality názorov a názorovú 

vyváženosť.  

 

 

ZÁVER:   

Na základe uvedeného sa nazdávame, že vysielateľ RTVS odvysielaním programu                       

O 5 minút 12 dňa 7. 5. 2023 neporušil ustanovenie § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. 

Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený.                  

 

 

  



K bodu č. 64  

 

Prepis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa 

zákona č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2023/00875) 

 

Monitorované vysielanie:  O 5 minút 12   
Deň vysielania:   7. 5. 2023 

Čas vysielania:   cca 11:55 h 

Označenie podľa JSO:  bez označenia 

 

časový kód záznamu o cca: 

 

11:54:51 začiatok monitorovaného záznamu  

- prebiehajúci reklamný blok  

- zvukovo-obrazový predel  

 

11:55:06 začiatok programu O 5 minút 12 

Moderátor: „Odchod ministra pôdohospodárstva, Samuela Vlčana, pre vyše miliónovú 

dotáciu odštartoval zrejme finálnu fázu vládnej, či politickej krízy, ktorej Slovensko čelí 

niekoľko posledných mesiacov. Po vystúpení povereného premiéra a predsedu Demokratov, 

Eduarda Hegera, ktorý v RTVS priznal spoluzodpovednosť za chaos v riadení krajiny, 

oznámil rezignáciu aj šéf diplomacie a premiérov spolustraník, Rastislav Káčer. Postup 

svojho predsedu označil za babráctvo. Najnovšie Eduard Heger požiadal prezidentku Zuzanu 

Čaputovú o zbavenie poverenia viesť vládu, na ťahu je tak hlava štátu. Dokáže vláda 

úradníkov bez podpory v parlamente priviesť Slovensko k predčasným voľbám? Na možné 

riešenia tejto krízy sa opýtame predsedu parlamentu a šéfa hnutia Sme rodina, Borisa Kollára 

a lídra opozície a predsedu strany Smer-SD, Roberta Fica. Je O päť minút 12, dobrý deň.“ 

Robert Fico: „Mne je úplne jedno, či firma pána Vlčana skrachuje, pretože sa správal ako 

politický podvodník.“ 

Samuel Vlčan: „Ak niekto má problém s tým, aby tá firma dostala dotáciu, pokiaľ ja som 

aktívnym politikom, tak z politiky definitívne odchádzam.“ 

Boris Kollár: „Keď je to v neporiadku na strane pána Vlčana, tak je to stopercentne v 

neporiadku na strane pána Budaja.“ 

Ján Budaj: „Keby som videl najmenšiu pochybenie vo svojom konaní, tak okamžite vyvodím 

osobnú zodpovednosť.“ 

Igor Matovič: „Edo, pokazil si si to sám svojim nekonaním. Tým, že si nechával problém 

vyhnívať.“ 

Eduard Heger: „Neviem si predstaviť, že by teraz nastúpila úradnícka vláda. Namiesto 

našich ministrov nastúpili ľudia, ktorí by možno mali dobré úmysly, ale nemajú skúsenosti.“ 

Erik Tomáš: „Úradnícka vláda nie je ideálnym riešením, ale všetko je lepšie ako vláda 

Eduarda Hegera.“ 

Branislav Gröhling: „SaS-ka bude asi jediná strana v Národnej rade, ktorá takejto vláde dá, 

aj dôveru.“ 

Igor Matovič: „Ak pani prezidentka chce podporu pre svoju úradnícku vládu, mala by sa 

rozprávať s našim hnutím.“ 

Robert Fico: „My by sme takúto úradnícku vládu podporili len vtedy, pokiaľ ide o dôveru, ak 

by úradnícka vláda hneď po vymenovaní predložila do Národnej rady zmenu termínu volieb, 

teda nie 30. september, ale prelom júna a júla.“ 

Boris Kollár: „Ukážte mi tých hlupákov, ktorí by boli ochotní vstúpiť do úradníckej vlády na 

2 mesiace, aby podporili skorší termín Robertovi Ficovi, chcem ich vidieť.“ 



Zuzana Čaputová: „V tejto situácii mám úplne jasno vo svojich krokoch.“ 

Moderátor: „To boli asi tie najdôležitejšie vyjadrenia politikov z tohto pracovného týždňa. 

Témy úradníckej vlády, či skoršieho termínu predčasných volieb boli už takmer uzavreté. Dve 

nečakané rezignácie ministrov povereného kabinetu Eduarda Hegera v krátkom slede, však 

vracajú do hry obe alternatívy. O možných riešeniach, ako vyviesť Slovensko z dlhodobej 

politickej krízy, budeme dnes diskutovať s predsedom parlamentu a šéfom hnutia Sme rodina, 

pánom Borisom Kollárom.“ 

Boris Kollár: „Ďakujem pekne za pozvanie a všetkým peknú nedeľu prajem.“ 

Moderátor:  „A s lídrom opozície a predsedom strany Smer-SD, pánom Robertom Ficom“ 

Robert Fico: „Aj ja ďakujem za pozvanie, a želám pekný deň.“ 

Moderátor: „Pred necelou hodinou Eduard Heger informoval, že požiadal prezidentku 

Zuzanu Čaputovú o zbavenie poverenia viesť vládu, tu sú jeho slová.“ 

Eduard Heger: „Pani prezidentke som ešte včera večer ponúkol ďalšie alternatívy, ktoré 

vidím ako stabilnejšie a menej riskantné ako vymenovanie úradníckej vlády na niekoľko 

posledných mesiacov tohto volebného obdobia. Pani prezidentka ani jeden z mojich návrhov 

neprijala, rozhodol som sa preto pani prezidentku požiadať o zbavenie poverenia, a tak 

prenechať pani prezidentke priestor pokúsiť sa s úradníckou vládou stabilne a v pokoji 

priviesť Slovensko k demokratickým parlamentným voľbám.“ 

Moderátor: „Páni, situácia sa teda vyvíja v čase. Dnes popoludní sa máte aj vy pán 

predseda stretnúť s pani prezidentkou, dokonca skôr ako premiér Heger a to o štrnástej. Teda 

očakávali ste, že premiér požiada prezidentku o zbavenie poverenia vládnuť, a teda v tej vláde 

sú, samozrejme, aj vaši ministri, a s čím idete za prezidentkou?“ 

Boris Kollár: „Pozrite sa, očakával som to preto, lebo tá vláda sa nedala už udržať, štyria 

ministri padli a tým pádom to nemôže jeden predseda vlády byť päť minister, áno, tak to 

proste nejde. Ja som to očakával, je mi to veľmi ľúto, ale viete tento chaos nenastal teraz pred 

dvomi týždňami, alebo týždňom, ten chaos nastal už v decembri, keď bola povalená vláda. 

Ten chaos nastal vtedy, keď Richard Sulík sa dohodol s opozíciou, že povalí túto vládu, ale 

nemal plán B. Jemu išlo len o to, aby si vyriešil svoj osobný konflikt a rozoštvávanie v rámci 

koalície, ktoré trvalo 3,5 roka a on si to vyriešil týmto spôsobom, že povalil túto vládu a 

zbavil ministra, tohto Matoviča, úradu Ministerstva financií. To bola jeho, to bol jeho plán. A 

mňa veľmi mrzí, že opozícia skočila takýmto hlúpym spôsobom na lep.“ 

Robert Fico: „My sme na vine.“ 

Boris Kollár: „Na lep Richardovi Sulíkovi.“ 

Robert Fico: „Pán predseda.“ 

Boris Kollár: „Nie, nie, však nechajte ma, budete môcť reagovať.“ 

Moderátor: „Pán predseda, prepáčte, že vám do toho skáčem, ale teraz to vyznie tak, aj 

včera Igor Matovič v Sobotných dialógoch hovoril o tom, že teda ako keby bol opozičný 

politik, že tú zodpovednosť prenášal na Eduarda Hegera, SaS sa zbavuje zodpovednosti.“ 

Boris Kollár: „Nie. Tie voľby mali byť už dávno. Ja hovorím, padla v decembri vláda, voľby 

mali byť v apríli, a preto hnutie Sme rodina zahlasovala aj májový termín, aj za júnový 

termín, aj za septembrový deň. Bohužiaľ, 90 poslancov sa našlo iba na ten september, mne je 

to veľmi ľúto“ 

Moderátor:  „Ale v minulosti vás kritizovali za to, že teda vy ste boli prístupný na všetky 

termíny.“ 

Boris Kollár: „Áno, jasné, a prečo by mali kritizovať?“ 

Moderátor: „Prečo ste sa nedohodli napríklad s pánom Robertom Ficom, s opozíciou, že 

teda pohrozíte OĽaNO, že chcete ten termín do júna, a že ak nie, tak odídu vaši ministri z 

vlády?“ 

Boris Kollár: „Nemáme ako pohroziť OĽaNO, keď máme len 17 poslancov, my potrebujeme 

90 poslancov v pléne Národnej rady. My sme hlasovali za všetky termíny.“ 



Moderátor: „Keby ste pohrozili len odchodom ministrov z vlády.“ 

Boris Kollár: „My sme hlasovali za všetky termíny. Za májový, za júnový a za septembrový, 

čiže my, ako sme v tomto nerobili žiadnu obštrukciu a myslím si, že najlepšie, najlepší termín 

bol počas tých, počas toho mesiaca jún, ako hovorila na začiatku pani prezidentka.“ 

Moderátor: „Dobre.“ 

Boris Kollár: „Bohužiaľ, sa nám to nepodarilo.“ 

Moderátor:  „To sa už nezmení.“ 

Boris Kollár: „A toto je výsledok. Toto je výsledok, čo sme stále hovorili, že bude problém a 

vidíte, nastal.“ 

Moderátor: „Dobre. Aké je riešenie, s čím idete, teda za tou prezidentkou o štrnástej?“ 

Boris Kollár: „Ja idem za pani prezidentkou, idem si ju vypočuť v prvom rade preto, lebo my 

sme boli dohodnutí na utorok, ale predchádza tomu dnešné vyhlásenie pána premiéra, že 

požiadal pani prezidentku zbavenia poverenia a tým pádom sa úplne mení situácia. Mňa o 

tom informoval premiér Heger dneska ráno, že to ide spraviť a tým pádom je jasný postup 

pani prezidentky. Ona nemá na výber, ona musí ustanoviť úradnícku vládu, tak 

pravdepodobne ma bude informovať, kedy ju stanoví, odkedy noví ministri začínajú, no a 

možno sa budeme baviť aj o tom, že akým spôsobom si to vie predstaviť do tých volieb. 

Neviem vám ešte dnes, teda aktuálne, na to nič povedať. Musím si ju vypočuť a budeme vidieť, 

akým spôsobom to chce priviesť táto prezidentkyna úradnícka vláda štát k predčasným 

voľbám.“ 

Moderátor: „K tým menám sa samozrejme dostaneme, dáme priestor pánovi Ficovi. Ako vy 

teda vnímate, že poverený premiér dnes požiadal o odobratie poverenia?“ 

Robert Fico: „Pán Heger je v tomto úplne nepodstatný. Ja si myslím, že dnešnú reláciu by 

sme mali spoločne s pánom predsedom využiť na jasné posolstvá slovenskej verejnosti, 

pretože ústavná politická kríza, v ktorej sa nachádza Slovensko sa nedá vyriešiť bez 

parlamentu, to jednoducho nejde, a toto musí pochopiť aj pani prezidentka, preto považujem 

za veľkú chybu, že nezvolala, tak ako to urobil prezident v roku 2011 po páde vlády Ivety 

Radičovej, stretnutie predsedov všetkých relevantných politických strán a nehľadala nejaké 

riešenie. Myslím si, že dnes môžeme dnes s pánom predsedom pomenovať niekoľko alternatív 

postupu, pretože ja reprezentujem najsilnejšiu parlamentnú opozičnú stranu a pán predseda 

reprezentuje Národnú radu ako celok, ale predtým ako poviem možno pár takých vážnejších 

slov, sa chcem trošku pousmiať, pretože už som to počul z úst pána Hegera, že za chaos 

zodpovedám ja, teraz som počul od pána predsedu, že to opozícia vlastne celé spôsobila, 

dobre, veď na úvod a na rozosmiatie a na dobrú náladu, to bol dobrý pokus, pán predseda. 

Pán moderátor, pán predseda, my dnes nemáme problém s tým, že pán Heger odchádza, to 

nie je žiadny problém, a že odchádzajú nejakí ministri, ktorí sú v demisiu od 15. decembra. 

My tu máme závažných 5 výziev, na ktoré musí Slovensko dokázať reagovať, čo v najkratšom 

čase a myslím si, že v tomto máme rovnaký názor s pánom predsedom, že či bude schopná tá 

úradnícka vláda, ktorú prezidentka chce vymenovať, na tieto veľké výzvy reagovať. Ja ich 

poviem, a to aj pomenujem ich. Slovensko sa stalo za posledné 3 roky druhou 

najchudobnejšou krajinou v Európskej únii. Po druhé, hovorím fakty. Toto nie je výmysel, 

teraz používam normálne oficiálne údaje, či už Eurostatu, Európskej komisie alebo nášho 

úradu, čiže sme druhá najchudobnejšia krajina v Európskej únii. Po druhé, máme rozvrátené 

verejné financie tak, ako nikto v Európskej únii a v eurozóne, dokonca sa hovorí o tom, že 

nám hrozí bankrot. Po tretie, máme najvyššiu mieru zdražovania v eurozóne, máme najvyššiu 

mieru zdražovania potravín v eurozóne. Najviac nám klesajú reálne mzdy, a čo je nebezpečné, 

nám hrozí pán predseda, že do konca roka máme vyčerpať skoro do 6 miliárd eur z fondov 

Európskej únie, čo je prakticky nemožné a bude na to treba prijať nejaký krízový manažment. 

A plus sa ukazujú veci, že vláda, ktorá o sebe hovorila, že je protikorupčná, je transparentná, 

tak potichučky si vytvorila mechanizmus rodinkárstva, dávali sa dotácie rodinám, vlastným 



firmám, to kradnutie dnes už je očividné. To, čo sme urobili s pánom Vlčanom, je iba vrchol 

toho ľadovca.“ 

Moderátor: „K tomu dostaneme.“ 

Robert Fico: „Poďme sa, teda baviť o tom.“ 

Moderátor: „Vy ste pomenovali tie fakty.“ 

Robert Fico: „Áno a poďme sa teraz baviť o tom.“ 

Moderátor: „A otázka je to, že keď prezidentka vymenuje úradnícku vládu.“ 

Robert Fico: „Áno.“ 

Moderátor: „Táto úradnícka vláda, či bude mať, teda podporu vašu v parlamente, a či bude 

môcť riešiť tieto problémy, o ktorých hovoríte?“ 

Robert Fico: „Tieto základné posolstvá, ktoré som vám teraz spomenul, že čo Slovensko musí 

riešiť. Musíme v parlamente hľadať riešenia. Pani prezidentka, je pani prezidentka. Ja si 

myslím, že všetky mená, ktoré prezidentka predstaví v utorok boli konzultované na americkej 

ambasáde. Ja o tom nepochybujem, keď počúvam prvé mená, to sú všetko ľudia z tohto 

prostredia.“ 

Moderátor: „Na to máte nejaký dôkaz?“ 

Robert Fico: „Prosím vás, keď mi niekto povie, pán Ódor a to meno sa niekde objavuje, tak 

ja viacej ani nepotrebujem počúvať, sa pozrite, kde pôsobí, aké má pozadie a pani 

Dubovcová, prosím, ako nehrajme sa.“ 

Moderátor: „Ale je to viceguvernér Národnej banky Slovenskej republiky, vášho nominanta 

Petra Kažimíra, ja len teda pripomeniem.“ 

Robert Fico: „Dobre, ale vráťme sa, kde pôsobil popri pánovi Miklošovi a podobne, čiže 

pani prezidentka za toto všetko nesie plnú mieru zodpovednosti, pretože oklamala celý národ. 

Bolo jasne povedané, že chce zmenu ústavy, myslím, že do konca januára, a že voľby do 30. 

júna, potom si ju zavolali na koberec na americkú ambasádu a povedali, nie, nie, nie, pozor, 

to ešte treba zbrane na Ukrajinu posielať, tak súhlasila s termínom 30. septembra, a teraz sa 

jej to rozpadlo celé pod rukami, teraz hádže dokonca ešte záchranné koleso tomu Hegerovi, 

lebo vidí, že sa to môže celé totálne rozbiť a ide vymenúvať nejakú úradnícku vládu bez 

konzultácie s parlamentom. To ona nemôže urobiť len tak, že teraz zavolá predsedu 

parlamentu a povie mu, pán predseda, ja teraz dám nejakých 15 ľudí do vlády a vy dajte tejto 

vláde dôveru, a prečo by sme to urobili? Je schopná alebo nie schopná úradnícka vláda 

reagovať na týchto 5 základných výziev, ktoré som povedal? Chudoba, bankrot, zadlžovanie.“ 

Moderátor: „Pán Fico, včera Matovič tiež povedal, že ak chce prezidentka vymenovať 

úradnícku vládu, teda a chce podporu pre túto vládu, tak očakáva, že to s ním, samozrejme 

ako predsedom najsilnejšej strany momentálne, bude s ním konzultovať, očakávate to teda aj 

vy?“ 

Robert Fico: „Ja si myslím, že prezidentka by mala odložiť svoje osobné postoje, pretože ona 

je taká detinská, ona nemá rada ľudí niektorých a ona si nebude podávať ruky. Pani 

prezidentka, aj tu hovorím veľmi verejne, včera ste v Londýne kričali "God save king", vy 

hlavne choďte do kostola, keď ste taká pobožná a modlite sa "Boh ochraňuj Slovensko" a 

modlite sa k Sedembolestnej Panne Márie k patrónke, pretože to, čo sa so Slovenskom teraz 

deje, to je jednoducho koniec.“ 

Moderátor: „Dobre, pán Fico, dajme priestor, budete mať samozrejme priestor, aby to bol 

dialóg.“ 

Robert Fico: „Posledná veta, podľa mňa, úradnícka vláda nedostane podporu v parlamente 

a nie je schopná riešiť tieto problémy, tie najväčšie problémy, ktoré som teraz pomenoval.“ 

Moderátor: „Pán Kollár, vy sa tiež už viac, vy ste tým názorom známy, že hovoríte o 

úradníckej vláde, akože nie dobrom riešení, že prinesie ešte teda väčší chaos, aké sú vôbec 

možnosti teraz momentálne tak, aby Slovensko prešlo, dajme tomu, v zdravý do 

septembrových volieb?“ 



Boris Kollár: „Pozrite sa, pani prezidentka tiež nie je osobne nadšená, že musí vymenovať 

úradnícku vládu. Ide to proti nej, preto lebo všetko, čo odteraz táto vláda bude robiť, tak dá 

sa povedať, že všetky strany zastúpené v parlamente už sú v opozícii voči tejto vláde a voči 

pani prezidentke, to je pochopiteľné, to je normálna vec, to je proste tak.“ 

Moderátor: „Tak ale očakávate aj vy, že sa s vami teda prezidenta sa, samozrejme, s vami 

stretne, ale že teda či budete iniciovať nejaký teda okrúhly stôl, možno zastúpenie 

parlamentných strán?“ 

Boris Kollár: „Pozrite sa, my sa môžeme stretnúť a môžme sa o tom baviť v rámci 

parlamentu, ale ešte raz, táto kompetencia výlučne patrí pani prezidentke, ona si môže sama 

rozhodnúť, koho si tam dá a nemusí absolútne počúvať, nemusí absolútne počúvať parlament. 

Keby táto situácia nastala niekedy v januári, tak áno, pani prezidentka bude nútená si pozvať 

všetky politické strany a rokovať s nimi o podpore, lenže treba si uvedomiť, že vláda, keď 

bude vymenovaná, dajme tomu 15. mája nová, tak ona už nemá, čo urobiť. Ona už nemá, čo 

tá vláda urobiť, preto lebo už zasadne len jedno zasadnutie parlamentu, to je to júnové, čiže 

aj keby dala niečo do prvého čítania, už to nikdy nebude schválené.“ 

Moderátor: „Ale minimálne, či by neupokojila situáciu, a že by sa parlamentné strany mohli 

v kľude pripraviť, samozrejme, na politickú súťaž, volebnú kampaň a voľby.“ 

Boris Kollár: „Má možnosť urobiť, má možnosť urobiť jednu vec, že si zavolá všetky 

relevantné politické strany a dohodne sa spolu s týmito politickými stranami na nejakej 

úradníckej vláde, kde každá z týchto strán si bude môcť povedať svoj názor, minimálne 

vysloviť názor alebo prípadne navrhnúť nejakého nestranného kandidáta, odborníka.“ 

Moderátor: „Dobre. Skloňujú sa mená Ľudovít Ódor, Peter Švec, myslím, pani Kašáková.“ 

Boris Kollár: „To je jedno, čo sa skloňuje, to sú nominanti, pani prezidentky, a či to bude 

niekto z jej bývalého politického prostredia, alebo nie, to už je na nej.“ 

Moderátor: „A bude mať takáto vláda pani prezidentky vašu podporu, alebo teda za akých 

podmienok by ste boli ochotní zahlasovať a vyjadriť jej dôveru?“ 

Boris Kollár: „Pozrite sa, ja si myslím, že ten chaos sa bude len prehlbovať týmto, preto lebo 

títo ľudia nikdy neviedli ministerstvá, to tuná mi pán predseda, môže potvrdiť. Vždy sa dáva 

100 dní novej vláde, aby sa tí ministri noví mohli zorientovať, nie vždycky je to opakovaný 

minister, niekedy príde nový minister do funkcie. Oni za mesiac zistia len kde je toaleta na 

chodbe, na ministerstve, a nie ešte aby chytil procesy.“ 

Moderátor: „To nenamietam, ale teda oni vedia, že ten ich úsek vedenia štátu má teda 

exspiráciu, teda že či v podstate oni budú mať ambíciu, samozrejme, takýmto spôsobom 

predkladať nejaké zákony, skôr doviesť ten štát k voľbám.“ 

Boris Kollár: „Oni už nebudú môcť, aj keby ju mali, už tá ambícia nemôže byť, tá neni na 

mieste, preto lebo už nebudú 2 schôdze parlamentu tak, aby vedeli oni nejaké návrhy zákonov, 

oni môžu urobiť niečo len v skrátenom legislatívnom konaní na júnovej schôdzi, kedy už boli 

ustanovení a vtedy vedia dať niečo v skrátenom legislatívnom konaní. To je jedna jediná 

možnosť, jediný výstrel.“ 

Moderátor: „To, čo spomínal aj Eduard Heger, že teda, že by sa mohol podieľať na nejakej 

rekonštrukcii vlády, lebo je možnosť, že by prezidentka ešte poverila niekoho iného 

zostavením vlády. Je tu taká možnosť?“ 

Boris Kollár: „No ja si myslím, že to sme tu aj hovorili s pánom predsedom, tá ústavná 

možnosť nie je, lebo to je tá vláda je iba v poverení, tam táto sa ona musí dať novú, áno, musí 

vymenovať novú.“ 

Moderátor: „Čiže musí ju ona vymenovať a musí byť úradnícka?“ 

Boris Kollár: „Áno a musí byť úradnícka, tam neni možnosť dopĺňania týchto členov. Myslím 

si, že ale bolo by, ja si myslím, korektné, keby sa na tej úradníckej vláde pani prezidentka 

dohodla s najväčšími politickými stranami v rámci celého spektra, celého spektra 

parlamentu.“ 



Moderátor: „Čiže aj Smer by mohol mať zastúpenie v takejto vláde?“ 

Boris Kollár: „No ja nehovorím, že by mal mať, ale mal by mať minimálne sa k tomu 

vyjadriť, ktorí odborníci tam pôjdu, lebo tam by nemali ísť politickí nominanti.“ 

Moderátor: „Čiže nemôže to byť kombinácia niektorých politických strán?“ 

Boris Kollár: „Nie, tam nemajú, čo byť politickí nominanti, tam majú byť odborníci.“ 

Robert Fico: „Ústavne by som chcel zdôrazniť, že Slovenská republika nie je prezidentská 

republika, a to nie je krajina, ktorá je riadená prezidentom. Toto máme napr. vo Francúzsku, 

prezidentský systém máme v Spojených štátoch alebo máme ho v Ruskej federácii, ale na 

Slovensku nemáme. Na Slovensku máme krištáľovo čistú parlamentnú demokraciu. Ja sa 

preto nie celkom stotožňujem, pán predseda, s názorom, že dnes pani prezidentka si môže 

robiť, čo chce. Pani prezidentka, tento chaos vytvorila tým, že ľudí oklamala a netlačila vládu 

a vládnu koalíciu, aby voľby boli do 30. júna. Teraz budú voľby pravdepodobne až 30. 

septembra, hoci my sme nejakú iniciatívu urobili v parlamente v piatok a ja budeme o nej 

hovoriť.“ 

Moderátor: „Zvolávate mimoriadnu schôdzu.“ 

Robert Fico: „Áno, ale ešte k tej pani prezidentke chcem povedať, že nie je možné, aby pani 

prezidentka bez akejkoľvek konzultácie s parlamentnými stranami chcela na 5 mesiacov mať 

pod plnou kontrolou exekutívu, to jednoducho nejde. Je veľmi, by som povedal, 

pravdepodobné, dokonca až stopercentné, že takáto vláda nezíska dôveru v parlamente. 

Slovenská verejnosť nemá možnosť poznať všetky politologické procesy a treba pripomenúť, 

že ak bude taká úradnícka vláda vymenovaná, ona musí do tridsiatich dní spracovať nové 

programové vyhlásenie a musí prísť pred Národnú radu, a Národná rada jej buď vysloví 

alebo nevysloví dôveru.“ 

Moderátor: „A to nepodporíte za žiadnych okolností?“ 

Robert Fico: „Samozrejme, my sme povedali iba za okolností, že by takáto vláda, o tom 

budem hovoriť, priviedla krajinu k skorším voľbám, ako je 30. september. Uvedomme si, že 

táto vláda nezíska dôveru v parlamente, a čo urobí prezidentka? Prezidentka poverí úradníka, 

ktorý nezískal dôveru v parlamente riadením ministerstva alebo celej vlády až do konca 

septembra, čiže pozor, tu sú nabúrané princípy parlamentnej demokracie.“ 

Moderátor: „Pán Fico, ale ani Eduard Heger nemal dôveru v parlamente a vládol 5 

mesiacov.“ 

Robert Fico: „Nie, počkajte, počkajte, pán Heger a vláda, ktorá doteraz tu bola, vznikla na 

základe výsledkov parlamentných volieb, my hovoríme o mandáte, hovorím o parlamentnej 

demokracii.“ 

Moderátor: „Áno, ale bez dôvery v parlamente od decembra.“ 

Robert Fico: „15. decembra padla vláda, ale tá vláda stále napriek tomu, že bola v demisii, 

bola ako keby výsledkom parlamentných volieb, tam neboli úradníci, to boli politické strany, 

ktoré nominovali do vlády pána Hegera, nejakých ľudí.“ 

Moderátor: „Ale bola v poverení prezidentky, prezidentka mala na ňu dosah.“ 

Robert Fico: „Prezidentka mala na ňu dosah len taký, že sa rozhodla ju podržať, chcela ju 

podržať iba do 30. júna, ako som už povedal, dostala jasný pokyn od Američanov, musí to byť 

do 30. septembra nech ešte sa valia tie zbrane na tú Ukrajinu, ona poslúchla Američanov a 

tento chaos, ktorý tu teraz vznikol, má na svedomí prezidentka. Čo nám teraz ponúkne? 

Prezidentka príde s nejakými pätnástimi menami, ktoré samozrejme my poznáme, to 

Slovensko je malé. Vieme, kto, kde je. Budeme okamžite tie mená aj komunikovať. Čo tá vláda 

urobí? Dám hneď prvý príklad. Čo urobí tá nová vláda s čerpaním európskych fondov? Veď, 

kto tam príde? Ten človek, ktorý príde, a bude mať na starosti čerpanie európskych fondov, sa 

do konca septembra ani nezorientuje. Nebude vedieť, čo má s tými fondami robiť. A bavme sa, 

počkajte, ale to nie je sranda, bavíme sa o 6 miliardách.“ 



Moderátor: „Áno, ja vám to nenamietam, ale ide o úradnícku vládu, čo je štandardný nástroj 

každej demokratickej krajine.“ 

Robert Fico: „Ale za, úradnícka vláda.“ 

Moderátor: „Ak sa pozrieme napr. na deväťdesiaty štvrtý rok, dočasná, či úradnícka vláda 

Jozefa Moravčíka vládla takmer 9 mesiacov od 15. marca do 13. decembra, zo 119 poslancov 

jej vyslovilo dôveru 80, tak nie je to dôkaz, že napríklad v tých turbulentných časoch to išlo?“ 

Robert Fico: „Prosím vás, nehovorte o úradníckej vláde, pretože v čase, keď vládla, a ja som 

v tom čase už bol v politike, tam mňa neoklamete, od marca do novembra 94, tá vláda bola 

zostavená z politikov. Veď tam predsa boli politici zo strany demokratickej ľavice, aká 

úradnícka vláda? Ale aká úradnícka vláda? To bola normálna vláda zostavená na základe 

dohody politických strán. Výzvy, ktoré Slovensko má, ktoré som povedal, chudoba, 

zdražovanie, fondy a ďalšie veci a kradnutie, kradnú ako straky, ako zastavia títo úradníci v 

tej vláde, no nijako, a preto my si myslíme, že ak má úradnícka vláda nastúpiť, a prezidentka 

ide plniť ten americký pokyn, že si tam nasadí svojich ľudí, no tak teda my sme zvolali a dali 

sme pánovi predsedovi, je to nie iba náš návrh, to je návrh poslancov za Hlas, aj poslancov 

okolo pána Tarabu, myslím, že tam je 41 alebo 42 podpisov, žiadame, aby sme tento týždeň, 

pán predseda vie, že podľa ústavy takúto schôdzu musí zvolať najneskôr v piatok, je na ňom, 

kedy tú schôdzu zvolá a my tam hovoríme veľmi presne, ak pani prezidentka vymenuje 

úradnícku vládu, úradnícka vláda ešte predtým, ako získa alebo nezíska dôveru v parlamente, 

môže podávať návrhy zákonov. My navrhujeme, okamžite podať skrátený návrh, pokiaľ ide o 

ústavný zákon, zmeniť termín volieb z 30. septembra na 1. alebo 8. júla a plus v skrátenom 

konaní zmeniť všetky ostatné zákony, ktoré upravujú lehoty a ad hoc vyslovene účelovo len 

pre tieto voľby tie lehoty skracovať. Ja som hovoril s ľuďmi aj z Ministerstva vnútra, 

potvrdili, že samozrejme je to všetko, sú to šibeničné termíny, ale keby bola vôľa, my môžeme 

mať 8. júla parlamentné voľby.“ 

Moderátor: „Dobre. Nechajme reagovať pána Kollára.“ 

Robert Fico: „To je parlamentné riešenie.“ 

Moderátor: „Vy budete mať vôľu, teda prijať jednorazovo práve zmenu týchto volebných 

zákonov na to, aby sa konali teda 1. alebo 8. júla?“ 

Boris Kollár: „Tie voľby by bolo treba urobiť, čo najskôr kvôli jednej jedinej veci, že 

úradnícka vláda naozaj nemá tú legitimitu tých volieb. Je to vyslovene na rozhodnutí pani 

prezidentky, koho si tam dá. Pravdepodobne to budú jej nejakí blízki spolupracovníci alebo 

ľudia, ktorým ona verí alebo z jej okruhu. bývalého politického pôsobenia. Ja by som privítal, 

uvidím, nechám sa prekvapiť, keby to boli naozaj ľudia, ktorí sú absolútne nedotknutí 

politikou, to je prvá vec. Druhá vec, je pravdou, že je dôležité v tomto ťažkom období, aby 

vznikla nová legitímna vláda, nech bude akákoľvek, nech bude vládnuť ktokoľvek, ale aby to 

bola vláda, ktorá prejde riadnymi voľbami a následne sa ustanoví vláda a ministri, ktorí budú 

tento štát viesť.“ 

Moderátor: „Ste predseda parlamentu, vy vyhlasujete voľby. Ten návrh Smeru sa vám zdá 

realistický?“ 

Boris Kollár: „No, osobne si myslím, že to bude veľmi zložité. Ja si musím naozaj túto 

informáciu preveriť, lebo máme technickú prestávku, takú ten limit tých 110 dní na to, aby 

vedeli Ministerstvo vnútra, aby vedelo vytlačiť hárky, inštalovať, alebo ustanoviť tie volebné 

komisie, predsedov tých komisií, aby sa to vyškolilo. Tí ľudia sa musia vyškoliť, to sú tisíce 

komisií, lebo tí ľudia.“ 

Moderátor: „A zabezpečiť voľby zo zahraničia.“ 

Boris Kollár: „Samozrejme, neni to jednoduché, čiže ja si musím preveriť.“ 

Moderátor: „Dá sa to stihnúť za 60 dní?“ 



Boris Kollár: „Ja si preto musím to preveriť, toto počujem, že už si to pán predsa preveroval. 

Ja si to tiež musím preveriť priamo na Ministerstve vnútra a v prípade, že by to bolo možné, 

vieme sa o tom baviť.“ 

Moderátor: „Takže, samozrejme, ako by ste zahlasovali teda, ako Sme rodina, ak by sa to 

teda dalo?“ 

Boris Kollár: „Som vám to spomínal, že my sme hlasovali za májové voľby, za júnové a za 

septembrové, len tu ide o to, že na to potrebujete 90 poslancov, nepotrebujete túto úradnícku 

vládu, tú vôbec nepotrebujete, lebo či to tam dá do toho parlamentu v skrátenom nejakom 

legislatívnom konaní úradnícka vláda, alebo to dá rovno poslanec Robert Fico alebo Boris 

Kollár, to je jedno, proste ten poslanec to tam môže dať aj teraz.“ 

Moderátor: „Keby bude tá schôdza, pán predseda, táto mimoriadna?“ 

Boris Kollár: „Táto mimoriadna, to sa musím poradiť ešte s kolegami, keď bude 

najvhodnejšie v rámci vedenia tejto terajšej schôdze. Tam, ako pán predsa správne hovorí, do 

piatku musím zvolať, tak nájdem nejaký vhodný termín, ktorý bude vyhovovať vedeniu tejto 

schôdze, aby sme nenarušili program.“ 

Moderátor: „Pán Fico, naozaj potrebujete 90 hlasov, teda máte podporu na ten návrh?“ 

Robert Fico: „Áno, ale aby sme to ešte upresnili. Pán predseda, veľmi dobre viete, že 

poslanci Národnej rady nemôžu podávať návrh na skrátené konanie, čiže my na to 

potrebujeme.“ 

Boris Kollár: „Nie na skrátené, riadny zákon podať.“ 

Robert Fico: „Len riadny zákon nie sme schopní prerokovať v priebehu týždňa, preto je 

potrebný podať návrh na skrátené legislatívne konanie zo strany vlády, aby aj zmena 

ústavného zákona, aj zmena ostatných zákonov mohla prebehnúť v priebehu, doslova a do 

písmena, dvoch alebo troch dní. Keby sme chceli, keby bola politická vôľa, a keby predseda 

Národnej rady zvolal schôdzu, povedzme hneď na utorok večer, my vo štvrtok môžeme mať 

všetko schválené, len musí byť na to vôľa. Ja nepredpokladám, že všetky politické strany sú 

nadšené pri predstave, že by voľby mali byť 1. alebo 8. júla, ale to je jednoducho náš pohľad. 

My si myslíme, že v tejto situácii riešenie musí prinášať Národná rada Slovenskej republiky. 

Ja jednoducho vnímam a teraz chcem poďakovať pánovi predsedovi, pretože napr. jeho 

poslanci, ako je pán Karahuta, veľmi intenzívne spolupracovali s nami pri tých návrhoch, 

pokiaľ ide o zdražovanie. Tu sa ukazuje, že to je jedno, či sme teraz v opozícii, alebo či sú to 

ľudia v rozpadnutej vládnej koalícii, sú momenty, kde sa musíme dať dohromady, ak chceme 

niečo prijať. Náš postoj je, ak nedôjde k zmene termínu parlamentných volieb a tie voľby by 

mali byť 30. septembra, je pre nás nepredstaviteľné a v príkrom rozpore s parlamentnou 

demokraciou, že by prezidentka ovládala jednu osminu celého volebného obdobia, prakticky 

je to polovička roka, je to 5 mesiacov.“ 

Moderátor: „Čo bude v tom prípade robiť?“ 

Robert Fico: „No, čo v tom prípade, môžme akurát tak pozerať sa na ďalších chaos, ktorý 

bude brutálny. Vy ste počuli moje slová, ktoré som povedal veľakrát. V júni to bude čistá 

katastrofa, na jeseň to bude tragédia pre Slovensko, pretože táto úradnícka vláda nezmôže 

nič. Viete, čo bude ešte zvláštne? Že všetci tí, ktorí dnes sedia vo vládnej koalícii, a ktorí po 

dnešnom dni končia, lebo vláda sa rozpadla, budú chodiť po Slovensku a budú sa tváriť, že 

oni sú opoziční politici. Budete vidieť ten súboj, ktorý budú zvádzať vládne strany a budú 

hovoriť, my sme vlastne v opozícii a nám nedovolili dokončiť náš mandát, my by sme to boli 

bývali všetko perfektne urobili. Čiže, ak to má byť 30. septembra, my nepodporíme takúto 

vládu. Tá vláda bude bez dôvery v parlamente. Prezidentka, ako som už uviedol, poverí 

úradníka, ktorý nezíska dôveru v parlamente riadením rezortu a vlády až do 30. septembra. 

Ak by došlo k nejakým dohodám v parlamente, pripomínam pán predseda, aby som bol 

korektný, to sú šibeničné termíny, pokiaľ by sme to chceli zvládnuť, pokiaľ ide o hlasovanie 

poštou zo zahraničia, pokiaľ ide o tlačenie lístkov.“ 



Moderátor: „Ale či sa to dá stihnúť za 60 dní?“ 

Robert Fico: „Dá sa, pri dobrej vôli, ak by bola vôľa. Ak si povieme, že záujem Slovenska na 

demokratickej vláde, ktorá príde z demokratických parlamentných volieb, je väčší, ako je 

záujem americkej ambasády, tak to stíhame, záleží len na nás, či to urobíme alebo neurobíme. 

Ak by to tak bolo, že by sme sa dohodli na nejakom novom termíne volieb, teda povedzme toho 

8. júla, čo je hraničný termín, potom už nemá význam robiť v lete ani kampaň, ani voľby, tak 

my sme pripravení sa s pani prezidentkou rozprávať a v takom prípade si viem predstaviť, že 

by tá vláda dostala od nás dôveru, ale v opačnom prípade určite nie, toto je na parlamente.“ 

Moderátor: „Pán predseda, Igor Matovič v Sobotných dialógoch včera povedal, že teda 

nevidí reálne práve tento smerácky alebo tento návrh pána Roberta Fica. Myslíte si, že by ste 

sa teda ešte v rámci bývalej štvorkoalície mohli dohodnúť?“ 

Boris Kollár: „Myslím si, že už tým pádom, keď ste mi teraz povedali, že to povedal aj Igor 

Matovič, že je to nereálne, preto lebo SaS to vyhlásila, že nebude za predčasné voľby, že ten 

termín je stanovený na 30. septembra a to dodržia, tzn., že ďalej sa už nemusíme zabíjať tuná 

minúty času.“ 

Moderátor: „Áno.“ 

Boris Kollár: „Lebo je to jasné. 90 poslancov potrebujete na to, keď SaS-ka a OĽaNO 

povedalo, že nie, môžeme prekročiť tento list. Ja by som chcel povedať jednu vec, že všetci 

obyvatelia, všetci občania Slovenska vedia, že voľby budú 30. septembra a veľmi veľa ľudí si 

už vybavilo dovolenky, voľno, zaplatili si aj pobyty v zahraničí.“ 

Moderátor: „Áno, to je zaujímavý rozmer.“ 

Boris Kollár: „A to treba akože brať, pán Fico, že nežijeme tu len politické strany alebo len 

strana Smer, ktorá chce, čím najskôr, potom je to strana OĽaNO, ktorá chce čím napríklad 

najneskôr tie voľby, ale že tuná žijú aj 5,5 milióna ľudí a oni už dnes si zabezpečili s 

vedomím, že voľby sú 30. septembra aj tieto dovolenky a chceli ísť voliť, tzn., že musíme brať 

a na tú misku váh dať všetky pre a proti, či stihneme to pripraviť, či nepoškodíme veľa ľudí 

pri tých dovolenkách, či napr. stihnú technicky Ministerstvo vnútra to pripraviť tak, aby 

nevznikol ešte väčší chaos pri tých voľbách, lebo tuná už sa začína šíriť naratív, že môžu byť 

voľby zmanipulované a teraz si predstavte, že nedorazia nejaké hárky z nejakých volebných 

okrskov. Znova niektoré konšpiračné weby sa do toho pustia a povedia, že tunák sa 

manipulujú voľby.“ 

Moderátor: „Áno, tie lehoty majú svoje rácio.“ 

Boris Kollár: „A vznikne tuná chaos, to má svoju logiku. Takže, ale myslím si, že toto 

môžeme už teraz rovno škrtnúť, túto debatu, ktorú sme sa teraz bavili, preto lebo pri najväčšej 

snahe, keby sme aj my chceli to podporiť, tak je to nemožné, lebo tie dve politické strany dali 

jasné stanovisko, nemáme 90 poslancov.“ 

Moderátor: „Pán Fico, vy často komunikujete o manipulácii volieb.“ 

Robert Fico: „Ja sa k tomu vyjadrím, aj k manipulácii volieb, samozrejme. Pán predseda, ak 

mám byť úprimný, ja sa teším, že tie voľby budú 30. septembra, alebo vás porazíme 

/nezrozumiteľné/. Hovorím to veľmi vážne. Ale ja mám iný problém, ja ho teraz presne 

pomenujem. Máme na stole pravidlo M+3, to pravidlo hovorí, že musíme do konca roku 2023 

vyčerpať všetky prostriedky z fondu Európskej únie. Poďme sa baviť o vážnych veciach a nie 

o hlúpostiach. Myslím, že to je okolo 5,4 miliardy eur, ktoré musíme v tomto roku vyčerpať do 

konca tohto roka. Vieme obidvaja veľmi dobre, že ak nastúpi úradnícka vláda, neurobí s tým 

nič.“ 

Boris Kollár: „Však to som spomínal.“ 

Robert Fico: „No tak idem ďalej, a 30. septembra máme parlamentné voľby. 30. septembra 

niekoho ľudia zvolia vo voľbách, a potom sa bude mesiac alebo koľko, to bude komplikované, 

bude vytvárať nová vláda. Nová vláda nastúpi povedzme okolo 25. - 30. októbra a bude 



mesiac mať na prípravu programového vyhlásenia vlády a sme v novembri a viete, čo potom 

môžme urobiť 31. decembra? Takto si odškrtnúť 5,5 miliardy.“ 

Moderátor: „Pán Fico, ale tie peniaze sú už zazmluvnené, čiže je to skôr.“ 

Robert Fico: „Počkajte, pán moderátor, bavíte sa teraz s človekom, ktorý bol 10 rokov 

predsedom vlády, ako prosím, nežartujte. Ešte raz, reálne nám hrozí, že prepadne, lebo viem, 

ako sú tie peniaze zazmluvnené. Jedna vec je zazmluvniť peniaze a druhá vec tie peniaze 

reálne minúť. My ich musíme minúť do konca roku 23. Tak teraz, čo je dôležitejšie? Dobrý 

pocit amerického vyslanca a pani prezidentky, že budeme, nechajte ma dokončiť, že do 30. 

septembra.“ 

Moderátor: „Pán Fico, poprosím vás, aby ste nešírili takéto naratívy o pani prezidentke, keď 

nemáte na to dôkazy, poprosím vás.“ 

Robert Fico: „Ale prosím vás komunikujú, veď tam chodí pravidelne, americká 

veľvyslankyňa tam chodila v každej krízovej situácii chodí do prezidentského paláca.“ 

Moderátor: „Pán Fico, poprosím vás, ste na pôde RTVS, poprosím vás, rešpekt voči hlave 

štátu, prosím vás.“ 

Robert Fico: „Práve preto opakujem ešte raz, pani prezidentka je pod plným vplyvom 

americkej ambasády, budem to opakovane stále hovoriť.“ 

Moderátor: „Prosím vás.“ 

Robert Fico: „Tak, ak si môžem povedať alebo nemôžem.“ 

Moderátor: „Keď na to nemáte dôkazy, prosím vás, nešírte to na pôde RTVS.“ 

Robert Fico: „Ešte raz, americká vyslankyňa pravidelne navštevovala pani prezidentku v 

krízových situáciách v minulosti a tá komunikácia pokračuje ďalej. Tak sa vráťme k tej 

podstate veci, tak čo je dôležité pre nás? Minúť peniaze alebo dobrý pocit niekoho iného? 

Nech mi teda povie niekto, ako chceme zabezpečiť, že k 31. decembru 5,4 miliardy eur, to sú 

najcennejšie peniaze, ktoré máme k dispozícii, budú minuté. My budeme všetci teraz 

rozprávať, nejde to, lebo pán Matovič, nechce. Nejde to, lebo pani prezidentka, chce. Mne to 

je jedno, čo chcú. To je celý problém.“ 

Moderátor: „Dobre. Nechajme reagovať pána predsedu, pretože jeho strana bola v koalícii, 

teda prídeme o tie peniaze, pán Fico? Respektíve, pán Kollár, prepáčte.“ 

Boris Kollár: „Pozrite sa, zatiaľ som Kollár.“ 

Robert Fico: „Ako vás pomenoval?“ 

Boris Kollár: „Pán Fico. Takto, súhlasím s pánom Kollárom, že.“ 

Moderátor: „Každý sa môže pomýliť, pán predseda.“ 

Boris Kollár: „Ja žartujem, preboha živého. Človek povie sto brebtov, to je v poriadku. Teraz 

to ja sa nevysmievam. A pozrite sa, je pravdou, že máme niečo zazmluvnené. Je pravdou, že 

máme načerpané peniaze, ale načerpané, budeme pekne, jak sme ich načerpali, budeme aj 

odčerpávať, a budeme ich posielať späť do Bruselu, keď ich neminieme, tzn., že naozaj musím 

tuná povedať, že my ich potrebujeme cez tie projekty naozaj reálne implementovať a tie 

projekty potrebujeme proste nielen podpísať, ale aj zrealizovať a ukončiť a končí sa to až 

poslednými kontrolami, rozumiete ma, tzn., že v tomto ja hovorím, preto hovorím, že vznikne 

ešte väčší chaos, veď my hovoríme touto úradníckou vládou, keď to nedokončí táto vláda.“ 

Moderátor: „Nemôže za ten chaos v eurofondoch aj práve Smer, keď na konci svojho 

volebného obdobia v roku 2020 ste nechali aktuálnej vláde vyčerpané eurofondy z 

programového obdobia minulého iba na 22,5 %?“ 

Robert Fico: „Že vás už hanba nefacká, pán moderátor.“ 

Moderátor: „To je fakt, 22,5 % vaša vláda v roku 2020 mala vyčerpané eurofondy.“ 

Robert Fico: „Už neprehadzujte všetko na opozíciu.“ 

Boris Kollár: „Necháte Fica hovoriť polhodinu a mne dáte jeden štek a potom ho zase vrátite 

späť. Pán Fico si to veľmi šikovne politicky ukradne zase späť, dobre, prosím vás pekne.“ 



Moderátor: „Pán predseda, nevyčerpal Smer v minulej vláde z minulého programového 

obdobia na 22,5 %?“ 

Boris Kollár: „Buďme normálni, buďme normálni, preboha živého. Ja keby som tuná sedel a 

budem rozprávať, čo robil Fico pred desiatimi rokmi, sa nikam nepohnem. Ja potrebujem 

urobiť to, aby sme pomohli ľuďom dnes v tejto situácii s potravinami, s energiou, potrebovali, 

aby štát vyčerpal tieto prostriedky.“ 

Moderátor: „Dobre, poďme riešiť tieto problémy, poďme do parlamentu.“ 

Boris Kollár: „Nie, nie, nie, nezoberieme mi ten hlas, prosím vás, môžem to dokončiť, pán 

redaktor?“ 

Moderátor: „Nech sa páči.“ 

Boris Kollár: „Buďte tak láskavý, však ja som ešte nestihol nič povedať.“ 

Moderátor: „Dobre, nech sa páči.“ 

Boris Kollár: „Tzn., že tieto eurofondy, my ich musíme vyčerpať, tzn., že keď teraz sa bude 

meniť tá vláda, a než sa zoznámi vôbec s tými projektami, než vôbec niečo táto úradnícka 

vláda urobí, tak je pravdou, že nová sa k tomu dostane až v decembri, nič nespraví, tzn., že my 

sa tunák ideme potrhať z plánu obnovy, prijímame zákony a nakoniec to aj tak nevyčerpáme, 

toto je jeden veľký zásadný problém, ale ešte raz, začiatok toho problému je ten, že padla 

vláda v decembri, mala byť už v decembri vymenovaná úradnícka vláda alebo mali byť 

predčasné voľby, to boli 2 normálne veci, ktoré sme mali urobiť.“ 

Moderátor: „Mohli ste to ovplyvniť.“ 

Boris Kollár: „Však sme to sa snažili urobiť, ale to nešlo. Však na to potrebujete 90 

poslancov a je mi veľmi ľúto, že proste napr. aj pán Pellegrini, že si to nevymohol pri dohode 

s týmto Richardom Sulíkom, že budú okamžite predčasné voľby, to bola zásadná fatálna 

chyba a z toho vzniká reťazenie týchto všetkých problémov.“ 

Moderátor: „Dobre, poďme do parlamentu. Parlament čelí pretlaku mnohých poslaneckých 

návrhov. Niektoré z nich majú negatívny dosah na zdravie verejných financií. Poslanci na 

aktuálnej schôdzi rokujú takmer o 250 návrhoch zákonov.“ 

Peter Pčolinský: „Je pred voľbami, poslanci sa chcú ukázať, jednotlivé strany sa chcú 

ukázať, tak vidíte sami, že koľko nezmyslov je tam predložených.“ 

Igor Matovič: „Poslanci, ktorí chceli predkladať možno návrhy na jeseň, tak predložili ich 

teraz, nerobil by som vôbec z toho vedu.“ 

Robert Fico: „Vládna koalícia, s výnimkou Sme rodina, nechce rokovať o zdražovaní v 

parlamente, lebo nemajú žiadne riešenia, tak to radšej zarežú.“ 

Richard Sulík: „Niečo znížiť alebo odpustiť alebo rozdať, to samozrejme, veď to vie hocikto. 

Pýtam sa, že kto teda zaplatí ten výdavok?“ 

Boris Kollár: „Bohužiaľ, to je výsledok toho, že končí táto, toto volebné obdobie, sme tesne 

pred voľbami a každý z poslancov si tam chce niečo umiestniť.“ 

Peter Pellegrini: „Po troch dňoch neplatí nič. Predseda parlamentu, ktorý nás k tejto 

dohode, akoby vyzval, aby sme nejaké body predradili a niektoré nechali tak, tak je prvý, 

ktorý spolu so svojimi hlasmi hlasuje ostatným poslancom za predraďovanie bodov.“ 

Juraj Blanár: „Je prirodzené, že to procedurálnym návrhom presúvame, aby sa to, čím skôr 

prerokovalo, lebo toto sú chlebové témy. Tento chaos, ktorý bol najskôr vo vláde, sa presunul 

aj do parlamentu.“ 

Eduard Heger: „Chcem Slovensko chrániť pred chaosom a krajinu stabilne priviesť k 

predčasným voľbám ako premiér.“ 

Moderátor: „Začnem vami, pán predseda. Počuli sme aj vyjadrenia Petra Pellegriniho, že sa 

sťažoval, že ste sa na niečom teda dohodli, a že náhle to neplatí, dokonca šéfka SaS klubu, 

Anna Zemanová, vás obvinila z toho, že ste sa dohodli so Smerom, že im predradíte ich 

zákony ohľadom tej mimoriadnej schôdze.“ 



Boris Kollár: „Pán Pellegrini to používa doslovne, nech napadne stranu Smer, on to, 

niektoré politické strany, to bola strana Smer a bavili sme sa o predsunutí naozaj potrebných 

zákonov, ktoré sa týkajú potravín, zníženia cien potravín a vôbec sebestačnosti Slovenska, 

akým spôsobom sa vyrieši táto vec.“ 

Moderátor: „A bola to podpora vašich zákonov?“ 

Boris Kollár: „Áno.“ 

Moderátor: „Ako to hovorí pani Zemanová?“ 

Boris Kollár: „Bolo to za podpory našich poslancov, áno, aby sme to prejednávali, jedno z 

prvých vecí, aby sa nestalo, že to bude na konci, alebo sa zase na to parlament vykašle, alebo 

bude zablokovaný, lebo nám záleží v prvom rade na tých ľuďoch, na tých cenách potravín, 

ako z tohto vyjdeme von. Viete, to je, to mám rád tieto kydy, a potom ešte je niekto pokakaný 

vôbec povedať, pre koho sme to urobili. Pre ľudí. Pre ľudí sme to urobili, tzn., to je prvá vec. 

A potom už zabúda pán Pellegrini povedať, že aj jeho zákony sme predradili dopredu, čo sa 

týka tiež pomoci.“ 

Moderátor: „Dokonca mu prešiel jeden zákon na zvýšenie toho kúpelného poplatku.“ 

Boris Kollár: „To je také, akože poviem A, ale nepoviem už B, to je nekorektné. Viete, môžete 

si o mne myslieť čokoľvek, ale ja som priamy, ja poviem všetko tak, ako to cítim, a veľakrát to 

ide aj proti mne, ale nebudem sa proste takto krútiť politicky, jak taký nejaký had.“ 

Moderátor: „Podporíte teda tie zákony, ktoré ste predradili Smeru, pretože Jaroslav 

Karahuta sa zúčastňoval okrúhleho stola s potravinármi? Majú tie návrhy reálnu šancu, zníži 

ceny potravín?“ 

Boris Kollár: „O tomto budeme mať klub a určite si sadnem s pánom šéfom výboru pre 

pôdohospodárstvo a životné prostredie, pánom Karahutom, ktorý je najlepší odborník u nás v 

strane na túto problematiku, a keď povie, že toto je dobré, toto podporíme, tak to podporíme, 

keď povie, toto treba urobiť nejaký pozmeňovák, tak ho tam predložíme, a keď povie, toto je 

špatné riešenie, tak ten, však tam je viacej zákonov, takže my sme otvorení, ale my sme 

otvorení nielen smerom k tejto strane, ale k strane, aj strane Smer, strane Hlas, strane, ja 

neviem, kľudne k Tarabovcom, sme otvorení k SaS-ke, OĽaNO, ktokoľvek príde s niečím 

rozumným, tak to podporíme, lebo však tunák, viete, my to je v tejto veci sa musíme zomknúť, 

tuná nemôžeme brať stranícke tričká, čo ste to tam jemu podporili. Veď to ide o ľudí, preboha 

živého, nemôžeme si tvrdiť, že alebo si vybíjať nejaký kapitál na tom, že ja mám najlepšie, 

najlepšiu pomoc pre, nemôžem si myslieť, že ja som ten najchytrejší. Tuná musíme dať všetky 

hlavy dokopy, tuná musíme použiť všetkých poslancov, ktorí sú naprieč celým politickým 

spektrom, a tak schváliť ten zákon.“ 

Moderátor: „Áno. Ja sa len pýtam, či tie návrhy Smeru majú reálnu šancu teda znížiť cenu 

potravín v obchodoch?“ 

Boris Kollár: „Určite má každý návrh, ktorý zlepšuje situáciu má šancu zlepšiť potom tú 

situáciu v tom štáte, to je pochopiteľné.“ 

Moderátor: „Pán Fico, je Smer teda pripravený podporiť na oplátku za to, že vám pán 

predseda predradil, teda tie zákony?“ 

Boris Kollár: „To sa nedáva na oplátku.“ 

Moderátor: „Zahlasovať za návrhy hnutia Sme rodina?“ 

Robert Fico: „Pán moderátor, tá vláda nefunguje už minimálne od 15. decembra, tak 

parlament často preberá funkciu aj vlády, to inak nejde. Ja môžem oceniť spoluprácu napriek 

tomu, že to je vládna strana v tejto téme, pretože my sme asi 9-krát sa pokúšali v parlamente 

otvoriť schôdzu zdražovania, ohľadne zdražovania, a sa nám to nepodarilo. Oceňujem, že sme 

predložili opäť návrh a poslanci za Sme rodina nám ju podporili, pokiaľ išlo o mimoriadnu 

schôdzu, ale viete, že ostatní poslanci vládnej koalície potom blokovali túto schôdzu, tak sme 

to urobili formou predradenia týchto návrhov a opäť zahlasovali poslanci za Sme rodina 

spolu s nami a tieto návrhy budú predmetom rokovania. Sú tam 3 veľmi jednoduché veci a 



chceme tlačiť na znižovanie cien potravín. Pripomínam ešte raz. Najbrutálnejšie zdražovanie 

potravín máme v krajinách eurozóny na Slovensku, 30 %, nemysliteľné, lebo vláda s tým nič 

nerobí. Tak prvý návrh, ktorý tam je, je návrh, na ktorom je zhoda, ten asi prejde pán 

predseda, myslím si, že odpustíme prvovýrobcom poľnohospodárom odvody, ide o asi 25 % 

nákladov na mzdy pre týchto ľudí, čo by umožnilo, aby sa zastabilizovali tie prvé ceny, lebo 

oni majú nejakú cenu, za ktorú to ponúkajú potom tým predajcom, tým obchodníkom.“ 

Moderátor: „Bude to na pol roka?“ 

Robert Fico: „Je to zatiaľ na pol roka, my ešte budeme diskutovať aj s ostatnými poslancami, 

do akej miery rozšírime okruh subjektov, ktoré by boli oprávnené na takúto zľavu. Zatiaľ ten 

dopad na štátny rozpočet je veľmi malý, je okolo 30.000.000 eur, čo je v porovnaní s inými 

atómovkami prakticky nič, ale môže to pomôcť.“ 

Moderátor: „Vďaka tomu klesnú ceny, myslíte?“ 

Robert Fico: „Nie. Je dôležité, uvedomte si, že je veľký tlak na prvovýrobcov, je veľký tlak na 

poľnohospodárov, pretože im sa stúpajú ceny energií, vstupov, ja neviem, hnojiva a ďalšie 

veci. My musíme pomôcť tým, že v nejakom období im znížime náklady na prácu, aby oni 

nemuseli ďalej zvyšovať ceny, ktoré potom ponúkajú obchodníkom. Potom sú tam 2 regulačné 

zákony. Sú to zákony o cenách, kde veľmi jasne hovoríme o povinnej regulácii, ak dôjde ku 

kríze. Tá kríza tu dnes je. Viete, často sa hovorí o tom Maďarsku, že ako Maďarsko zlyhalo, to 

je úplný nezmysel. V Maďarsku kúpite podstatnú časť potravín lacnejšie ako na Slovensku. 

Len cukor, pán moderátor, na Slovensku za rok išiel cukor hore o 76 % a v Maďarsku išiel 

hore iba o 17 %. Tá regulácia je dôležitá, ten trh vybuchol. Ten trh vybuchol, ukázalo sa, že 

to nefunguje, musí preto nastúpiť veľmi silná ruka štátu.“ 

Moderátor: „Ja chcem len upozorniť na to, že vy do istej miery, teda pomáhate, samozrejme, 

potravinárom, že im chcete odpustiť tieto odvody, ale na druhej strane ste ich zase zaťažili 

tým, že chcete, ste rozmrazili vlastne tú cenu práce cez víkendy, tie príplatky, takže či sa to 

nejakým spôsobom nebije?“ 

Robert Fico: „Počkajte, bavíme sa o práci v noci, to sa nebije, my musíme dbať na to, aby 

platy ľudí išli hore, pretože ja som medzi tými.“ 

Moderátor: „Lebo zvyšujete náklady, tým pádom, výrobcom.“ 

Robert Fico: „Ja som medzi tými piatimi výzvami, ktoré som pomenoval je, že Slovensko má 

veľmi nebezpečný pokles reálnych miezd. Ten pokles reálnych miezd okolo 4,5-5 %, to nemôže 

ďalej pokračovať. My nemôžeme siahať ľuďom na platy. Ak niekto pracuje v noci, nech 

dostane zaplatené. Poďme pomôcť tým poľnohospodárom odvodmi a súčasne sa bavme s 

obchodníkmi, ktorí majú často vysokú mieru marže, že ako aj ony prispejú k tomu, že tie ceny 

by sa mohli stabilizovať. Viete, aj tam musíme robiť rozdiely. Máte, ja neviem, zahraničný 

obchodný reťazec, ktorý mal zisk 8,5-9 % a máte COOP Jednotu, lebo tá má malé obchodíky, 

aby ľudia sa dostali k potravinám po dedinách, má obrovské náklady, tak tam je tá ziskovosť 

1,5 %. Na toto všetko sa musíme pozrieť, čiže poďme o tom rokovať. Ja si myslím, že odvody 

prejdú, tie by mali prejsť a pokiaľ ide o tú reguláciu, povinnú reguláciu v prípade potravín, to 

bude predmetom v druhom a treťom čítaní, na tom sa treba dohodnúť.“ 

Moderátor: „Pán predseda, samozrejme, či je teda cesta to, že budeme nejakým spôsobom 

stropovať alebo regulovať tie marže. Na druhej strane, nie sú potraviny drahé, pretože ich 

dovážame, až 60 % potravín na Slovensku sú z dovozu a samozrejme, tá pridaná hodnota 

ostáva v zahraničí.“ 

Boris Kollár: „My tu musíme riešiť celý komplex, nemôžeme riešiť len jeden diel, či 

opatrenie, a to je potravinová sebestačnosť Slovenska. Tá je, bohužiaľ, hlboko pod 40 % a 

toto musíme my zabezpečiť. V prvom rade, obrátiť tento negatívny pokles. Musíme podporiť 

prvovýrobcov, musíme vymyslieť, akým spôsobom donútiť obchod a potom štát, ktorý môže 

pomôcť. Štát môže pomôcť, buď odpustením tých odvodov, môže pomôcť pri energeticky 

náročnej výrobe, napr. pekári, keď pečú rožky, tak asi spotrebujú tej elektrickej energie 



najviac, tam vie štát pomôcť, a samozrejme, my teraz budeme mať programovú konferenciu 

na budúci týždeň v sobotu v Inchebe, ako hnutie Sme rodina, a tam predstavíme celý ten 

komplex, ako si to my predstavujeme a s týmto pôjdeme do parlamentných volieb, ako naša 

vízia, akým spôsobom toto budeme musieť vyriešiť. Viete, to my teraz počas leta sa nám 

nepodarí úplne komplexne vyriešiť tento problém. Určité dielčie zákony sa budú prijímať v 

parlamente a pevne verím, že prejdú, ale to je dielčia záležitosť. Vieme pomôcť tunak v práci, 

tuná niekde, ale budeme to musieť alebo nová vláda bude musieť komplexne to dať. My 

predstavíme naše videnie, ale pevne si viem predstaviť, že niekto, kto môže opraviť, vylepšiť, 

zobrať si odtiaľ nejaký názor, my si vieme zobrať od niekoho druhého. Viete, tuná musíme po 

voľbách urobiť jednu zásadnú vec, my musíme vyriešiť ceny potravín pre ľudí, musíme 

vyriešiť ceny energií, plyn, teplo, elektrika, toto budú 2 zásadné veci, a potom čerpanie 

eurofondov. Na toto sa bude musieť sústrediť nová vláda a zvládnuť zdravotníctvo. Toto sú 

najväčšie priority, ktoré sa budeme sústrediť aj v predvolebnej kampani, ale aj po, ak nám 

voliči dajú dôveru, tak budem tlačiť na to, aby boli.“ 

Moderátor: „Budete nápomocní, aj prípadnej úradníckej vláde?“ 

Boris Kollár: „Ale samozrejme, my nebudeme proste apriori robiť, že čím horšie, tým lepšie. 

Však zase, my sme normálna politická strana, veď vidíte aj v rámci tej koalície, my sme sa 

nikdy nezúčastňovali hádok, my sme nikdy nepísali statusy na našich kolegov, nechodili za 

novinármi udávať vlastných koaličných partnerov, ale ja som to nikdy nerobil ani proti 

pánovi Ficovi, proti pánovi Pellegrinimu, nikdy som za 4 roky nedal status.“ 

Moderátor: „Hovoríte o normálnosti a niektoré zákony v parlamente, napríklad zberný 

zákon.“ 

Boris Kollár: „Kde by som niekoho z kolegov urážal, nadával alebo osobne ho nejakým 

spôsobom dehonestoval.“ 

Moderátor: „Ten zberný zákon, ktorý máte, a ktorý sa dotýka šesťdesiatich ôsmich zákonov, 

ktorý zosúlaďuje teda tú novú stavebnú legislatívu, ide ako poslanecký návrh bez 

medzirezortného pripomienkového konania.“ 

Boris Kollár: „To je veľký omyl. Pán minister Holý, podpredseda vlády si dal obrovskú 

prácu. Viete, s kým sa akurát nebavil? S tými štyrmi mimovládkami, ktoré vykrikujú. S tými sa 

nebavil, lebo tí s tým nemajú nič spoločné. Bavil sa s tými, ktorí v tom majú 6 miliárd. Bavil 

sa s obcami, bavil sa s mestami, bavil sa s tripartitou, bavil sa s každým, kto do toho má, čo 

hovoriť.“ 

Moderátor: „Prečo to kritizuje Ján Budaj, napr.?“ 

Boris Kollár: „Ján Budaj si robí vlastné kšefty na svojom ministerstve, aby to mal pod 

palcom celé, prosím vás pekne, čo nám budete rozprávať o pánovi Budajovi.“ 

Moderátor: „Aké kšefty? Viete o niečom, čo my nevieme?“ 

Boris Kollár: „Však nepočuli ste to teraz, čo tam bolo?“ 

Robert Fico: „Pán Budaj už nie je, zabudnime na pána Budaja, pretože vláda padla. My 

podporíme tento návrh, na ktorý sa teraz pýtate, pretože je tu obrovské množstvo 

administratívnych prekážok, plus výnimočné postavenie mimovládnych organizácií, ktoré 

robia doslova zle, pokiaľ ide o stavebné projekty, preto my sme pripravení tento návrh 

podporiť, pokiaľ ide o urýchlenie rôznych konaní a povoľovacích konaní v rámci výstavby 

dôležitých stavieb, ale tu sa opäť bavíme, pán moderátor, o jednej z tých veľkých výziev, ktoré 

som spomenul a to je udržateľnosť verejných financií. My sme napríklad teraz hovorili pred 

chvíľkou, že ten dopad odpustenia odvodov je niekde na úrovni okolo 30.000.000 eur, čo je 

udržateľné. Viete, ak nám oznamujú všetci a to je oficiálny údaj, že Slovensko má najhoršie 

verejné financie v eurozóne, že má doslova rozbité verejné financie za tieto posledné 3 roky, 

tak sa pýtam, čo s tým môže urobiť, aké opatrenia môže prijať úradnícka vláda bez dohody s 

parlamentom? Tie politické strany majú nejaké predstavy, my predsa nebudeme plniť 



predstavu nejakého úradníka, ktorého si tam dá pani prezidentka a znovu príde september, 

október, polovička novembra a bude sa pripravovať nový rozpočet.“ 

Moderátor: „Ja tomu rozumiem, pán Fico.“ 

Robert Fico: „My vystavujeme, to si treba uvedomiť, vystavujeme odkladaním parlamentných 

volieb na 30. septembra a odovzdaním moci úradníckej vlády bez mandátu parlamentu túto 

krajinu ešte väčšej devastácii verejných vecí. Čo s tým tá nová vláda urobí?“ 

Moderátor: „Pán Fico, hovoríte o devastácii verejných financií, ale teda vláda 

kompenzovala samozrejme aj podnikateľskej sfére, aj ľuďom energie a podobne.“ 

Robert Fico: „A iné krajiny to nerobili?“ 

Moderátor: „Má vyšší deficit. Určite, ale.“ 

Robert Fico: „Iné krajiny to nerobili akože?“ 

Moderátor: „Ale naša krajina kompenzovala v pomere HDP asi najviac, podľa 

eurokomisie.“ 

Robert Fico: „Nesúhlasím, ak to je podľa pána Hegera, tak ten už porozprával iné 

nezmysly.“ 

Moderátor: „Takže otázka, ale aj vy ste chceli rozdávať peniaze, dokonca 1.500 eur na 

rodinu, teda to by neohrozilo verejné financie?“ 

Robert Fico: „Iné vlády v iných krajinách takisto kompenzovali a pomáhali, ale my sme na 

chvoste krajiny, ktorá je pred bankrotom. My sme na chvoste krajín, pokiaľ ide o rozbité 

verejné financie. Ja len tým naznačujem, že a tu bude veľká diskusia pre novú vládu nie pre 

úradníkov, ako budeme konsolidovať tie verejné financie? To si naozaj niekto myslí, že príde 

nová vláda a urobí konsolidačné úsilie na úrovni 8 miliárd eur? To je nemožné.“ 

Moderátor: „Ale ani vám sa nepodarilo vyrovnanie.“ 

Robert Fico: „Pán moderátor, znovu sa vraciame.“ 

Moderátor: „Rozpočtovať. Mali ste roky, kedy ste mali, samozrejme, pozitívny príjem HDP.“ 

Robert Fico: „Dnes tu padla vláda a už som 4-krát počul obvinenie Smeru. My zodpovedáme 

za zlé verejné financie, za nečerpanie európskych fondov.“ 

Moderátor: „No ja narážam na tú rétoriku, že obviňujete, že táto vláda má zlé verejné 

financie.“ 

Robert Fico: „Ale veď dostali, dohnali verejný dlh na úrovni, neskáčte mi do reči.“ 

Moderátor: „Ja vám neskáčem do reči, ja len dopĺňam.“ 

Robert Fico: „Dostali verejný dlh, neskáčte mi do reči. Odovzdali sme verejný dlh na úrovni 

48 %, dnes je vysoko nad 60 %. Ďalej chcem povedať veľmi jasne, že pokiaľ ide o 

približovanie priemernej životnej úrovne Európskej únie, my sme mali v roku 2018 niekde na 

úrovni okolo 78 %, teraz je to niekde hlboko pod sedemdesiatimi percentami. Tu sú rozbité 

verejné financie a už prestaňte brať do úst Smer a opozíciu. Čo s týmto má opozícia preboha 

spoločné? Ja tu varujem a hovorím, že ak vláda nastúpi niekedy na prelome októbra, 

novembra a bude mať dôveru, čo s tým urobí? Ako chcete urobiť konsolidačné úsilie za 2 

mesiace? Veď tá vláda potrebuje nejaký čas, preto je strašne dôležité tie voľby urobiť, čo 

najrýchlejšie niekedy teraz, takže v parlamente my budeme podporovať v parlamente len veci, 

ktoré nebudú rozbíjať verejné financie.“ 

Moderátor: „Pán Fico, čo sa týka životnej úrovne, máte asi zlé štatistiky, lebo v roku 2020, 

keď ste odovzdávali vládu, tak tá úroveň bola zhruba na úrovni 71-72 %.“ 

Robert Fico: „Ja som hovoril, ale ja som hovoril o roku 2018-2019 a prosím neobracajte sa 

na mňa, ja som v roku 2020 nebol predsedom vlády, obráťte sa na niekoho iného.“ 

Moderátor: „Ale v tom čase už mala Česká republika 93 %.“ 

Robert Fico: „Ale obráťte sa, ja som nebol predsedom vlády.“ 

Boris Kollár: „Ja musím dodať, že sú tu krajiny, ktoré sú vyspelé, ako Francúzsko, 

Taliansko, ktoré majú tú ekonomiku lepšiu a majú zadlženie cez 100 %, tzn., že toto neni až 

taká katastrofa, keď si uvedomíme, že sme tuná mali pandémiu.“ 



Moderátor: „Čiže, nemáme rozbité verejné financie?“ 

Boris Kollár: „No tak nebudem tvrdiť, že sú v ideálnom stave, ale keď to porovnávam s 

ostatnými krajinami, ktoré majú aj cez 100 %, áno, a nikto sa tuná nerúca, tak ja sa nebudem 

rúcať pri 60 %. Musím ale povedať, že my sme tuná naozaj extrémne pomohli ľuďom v tejto 

kríze energetickej, napr. keď si zoberiete, že v okolitých štátoch, koľko museli dôchodci alebo 

vôbec domácnosti platiť za elektriku, tak my sme ešte úplne premianti v tomto, akým 

spôsobom táto vláda pomohla týmto rodinám, ale musím povedať, takisto sme pomohli aj pri 

energetike pre podniky, stropovanie sme ceny. Veľmi veľa pomoci, samozrejme, teda išlo v 

rámci pandémie. Musím povedať, že nemôžeme len kydať na túto vládu.“ 

Moderátor: „Robert Fico tvrdí, že ste neurobili nič.“ 

Boris Kollár: „Nie, to nie je pravda, ja by som vám mohol tuná napr. prečítať veci, ktoré táto 

vláda spravila a musím povedať, že bolo toho obrovské množstvo a nech nikto nehovorí, že 

táto vláda nič neurobila. Ja to musím povedať, lebo tuná pán Fico má dlhý prejav, tak 

dovoľte minútu. Zavedie náhradného výživného, historické zvýšenie prídavku na dieťa na 

sumu 60 eur, čo bolo predtým len polovička, dvojnásobné zvýšenie daňového bonusu, 

jednorazový príspevok 100 eur na dieťa, rodičovský bonus na prilepšenie k dôchodku, 14-

dňovú otcovskú dovolenku, nový stavebný zákon, odštartovanie výstavby nájomných bytov, 

zvýšenie minimálnej mzdy, zastropovanie cien energie, vyplatenie trinásteho a štrnásteho 

dôchodku, zníženie DPH na gastro, koniec držania psov na reťazi, opravy mostov, tratí, 

verejných budov, diaľničné úseky, podporu rodinných domov, podnikov a fariem.“ 

Robert Fico: „Koniec držania psov?“ 

Boris Kollár: „Zavedenie sezónnych prác, ja som vám neskákal do reči, zvýšenie príplatkov 

na nočné sviatky, nedele, zvýšenie dôchodkov11,8 %, zaviedli sme späť obedy zadarmo, 

exekučnú amnestiu v Sociálnej poisťovni. To sú všetky veci, ktoré sme schválili a urobili, takže 

len tvrdiť, že táto vláda nič nespravila, je veľký omyl. Áno, urobilo sa kopec vecí. Rozoštvali 

sa dvaja partneri, padla táto vláda, urobili sme strašne veľa chýb, to treba priznať, ale teraz 

si treba uvedomiť, že musíme sa pozerať dopredu, a musíme naozaj tie najdôležitejšie témy 

uchopiť a vyriešiť pre tých ľudí, a tuná už to bolo aj povedané a ja to znova zopakujem, 

zdravotníctvo, ceny potravín a ceny energií, toto musíme riešiť.“ 

Moderátor: „Bolo toho málo? To, čo momentálne čítal pán predseda?“ 

Robert Fico: „Keď ho počúvam, tak by mali byť dnes najlepší a najslávnejší, ale vláda padla 

a nikto ich nechce, tak asi je niekde problém. A keď nie my, ale orgány Európskej únie 

hovoria, že máme financie v katastrofálnom stave verejné, že sú pred bankrotom, tak to som si 

ja nevymyslel. Ja som úmyselne na úvod tie posolstvá pomenoval tak, že sú to údaje, ktoré 

sú.“ 

Moderátor:  „Dlh nám klesol pod 60 %.“ 

Robert Fico: „Sú ľahko overiteľné, tieto informácie. Viete, to máte tak, pán moderátor, ako s 

tým deficitom v roku 2022, keď sa chválili, že deficit nebol 5 %, či 6, ale 2 %, ale prečo? No, 

lebo proti zdražovaniu nič neurobili a vybrali 1,5 miliardy od ľudí na drahých potravinách a 

plus neminuli 750.000.000 eur, ktoré mali použiť na kofinancovanie európskych fondov. 

Neviem si celkom predstaviť, a hovorím to teraz vecne zo svojich skúseností, ktoré mám, ako 

budeme schopní niekedy v polovičke novembra, ak vznikne vláda na základe parlamentných 

demokratických volieb urobiť krízové manažmenty na európske fondy, plán obnovy, pán 

predseda uzná, tak isto, že to je jeden obrovský problém, ako urobíme krízový manažment na 

konsolidáciu verejných financií, kde bude obrovský tlak? Je tu veľmi presne vyjadrujem svoj 

názor.“ 

Moderátor: „Pán Fico, jedna otázka.“ 

Robert Fico: „Prepáčte, len to chcem povedať, že vyjadrujem svoj názor veľmi presne. Ak 

Smer bude súčasťou novej vlády, my sa o to pokúšame, keď nebudeme, budeme to rešpektovať 

so všetkou úctou a rešpektom. Pre nás budú čísla nie cieľom politickým, politickým cieľom 



politickej strany musí byť zlepšovanie životnej úrovne, preto nech nikto od nás neočakáva, že 

budeme zvyšovať výdavky na obranu, ako teraz chcú, že 2 % a viacej, maximálne 2 % a tá 

konsolidácia.“ 

Moderátor: „Ale to je na záväzok NATO, zas musím upozorniť.“ 

Robert Fico: „2 % maximálne, nie na 2 %, ako už niekto tu navrhuje, a pokiaľ ide o ostatné 

veci, tak budeme tú konsolidáciu robiť tak, aby bola opatrná, a veľmi citlivá voči verejnosti.“ 

Moderátor: „Chcel som na to nadviazať, ak budete teda v budúcej vláde, máme tu 

štrukturálny výdavok rodinného balíčka, zhruba 1,5 miliardy, zrušíte ho, upravíte ho, budú 

mať rodiny 200 eur na dieťa?“ 

Robert Fico: „Vy ste niekedy videli Smer-Slovenskú sociálnu demokraciu, že by niekedy išiel 

proti sociálnym opatreniam?“ 

Moderátor: „Čiže, toto opatrenie nezrušíte?“ 

Robert Fico: „My všetko, čo pomáha rodinám, všetko, čo pomáha ľuďom v tejto ťažkej dobe, 

má zmysel. Pozrieme sa na to, ale my nie sme, viete to tak je, že teraz sa bude hnevať pán 

predseda, nedá sa robiť tak politika, že jeden deň zrušíte obedy zadarmo a potom so slávou 

tie obedy zadarmo vraciate naspäť v parlamente, veď to bol náš výmysel. Jeden deň sme my 

zaradili 100-eurový príspevok v septembri, aby mali rodičia na nákup nejakých školských 

potrieb, zrušili a teraz ho znovu zaradili. Hovoria, že zvýšili dôchodky, veď tie dôchodky sa 

zvýšili na základe automatu, ktorý sme schválili my v Smere. Prečo by sa mali rušiť to, čo 

ľuďom dávame? Naopak, my musíme uvažovať.“ 

Moderátor: „No, na to som chcel odpoveď. Hovoríte, že nebudete.“ 

Robert Fico: „Sociálne veci určite rušiť nebudeme.“ 

Boris Kollár: „Ja to rád počujem, že tieto dobré veci, ktoré sme zaviedli, že ste to sám 

potvrdil, že to bolo správne pre ľudí, tak som rád, že konečne aspoň nejako ste nám aspoň 

trošku dali za pravdu, že sme pre tých ľudí niečo spravili, lebo to je, my sme takisto bojovali 

za to, aby nezrušili vaše vlaky zadarmo, pán predseda. Viete, koľko som sa ja hádal na vláde, 

koľkokrát to chcel Sulík zrušiť, no možno 20-krát, rozumiete ma? Tzn., že a ja som to ustál, ja 

som to obhájil a musel som sa tam hádzať o zem, lebo chceli dôchodcom a študentom zobrať 

tie vlaky a nielen to, a teraz sa ešte vyjadrím k tým obedom. Pán predseda, nehovoríte úplnú 

pravdu, my sme nezrušili obedy zadarmo, my sme dali možnosť ľuďom si vybrať, či chcú 

obedy zadarmo v hodnote 35 eur, alebo koľko vtedy to bolo v tej sume, alebo či chcú 50 

eurový bonus k platu, teda či chcú ten cash, ľudia si brali cash a teraz sme zistili, že ľudia si 

zobrali cash a použili to na niečo iné a tie deti nemali tie obedy, tak sme okrem tých 50 eur, 

čo sme im nechali, sme zaviedli ešte raz tie obedy zadarmo, aby som to upriamili, a aby som 

to dal na pravú mieru.“ 

Moderátor: „Igor Matovič má v parlamente ešte návrh, že chce oslobodiť matky s deťmi do 

15 rokov od daní z príjmu, to mu podporíte?“ 

Boris Kollár: „Ešte som to nečítal, sa priznám, pozriem sa na to, koľko by to bolo, aký by to 

bol dopad na rozpočet, musím sa na to pozrieť. Viete, ja tiež môžem prísť, že chcem pätnásty 

dôchodok a môžem prísť, že chcem ja neviem, ja neviem, za voľby 500 eur, vymyslím si 

čokoľvek, ale naozaj tie financie viem zruinovať. Cez to všetko, musím vám povedať pán 

redaktor, že v štáte najväčší problém majú napr. matky s deťmi, ktoré sú samoživiteľky, alebo 

sú proste opustené, alebo sú slobodné tie matky a muži sa o nich nestarajú, neplatia im 

výživné a taká matka.“ 

Moderátor: „Jednoosoboví rodičia.“ 

Boris Kollár: „Áno, áno, a taká matka nevie dať dieťa do škôlky, alebo do jasieľ, lebo tie 

jasle a škôlky proste neexistujú, sú preplnené, nevie to dieťa dať do škôlky a tým pádom.“ 

Moderátor: „Ale plán obnovy s tým počíta.“ 

Boris Kollár: „A tým pádom nemôže ísť pracovať, lebo musí byť s tým dieťaťom doma, tzn., 

že skutočne takýmto ženám by som naozaj najviac pomohol. Buď dajme, sa dohodneme 



naprieč tým celým politickým spektrom alebo v novej vláde, povedzme si, že poďme vyriešiť 

tento problém týmto matkám. Spravne tie škôlky, aby každá matka vedela dať do škôlky a oni 

si sami zarobia na seba, ale keď nemôžu ísť do tej práce, čo majú robiť? Ostávajú iba v 

hranici chudoby a musím povedať, že tuná pán Fico, keby ste hovorili, že nič nerobíme, tak 

teraz sme schválili a to musím povedať, že znova a treba to povedať, aby ľudia sa vedeli 

prihlásiť, lebo sa musia prihlásiť teraz, inflačnú pomoc 100 eur pre tých, ktorí ešte nedostali 

takúto pomoc. Musia sa prihlásiť do, od 1. mája majú možnosť sa na úrade práce sociálnych 

vecí.“ 

Moderátor: „Či 100 eur vyrieši ich situáciu, pán predseda?“ 

Boris Kollár: „Nie, však, ale je to tiež pomoc, nehovorím, že to vyrieši, len to hovorím tu v 

televízii, aby vedeli, že majú na to 3 mesiace, a musíte o to požiadať na úrade práce, 

sociálnych vecí za mesiac máj, jún, júl, máte 3 mesiace na to, aby ste o to požiadali a je to pre 

všetkých rodiny, ktoré sú v hmotnej núdzi, je to adresná pomoc.“ 

Moderátor: „Ešte jedna otázka.“ 

Boris Kollár: „Samozrejme, my robíme tieto kroky a je veľmi dôležité, aby som to tu povedal, 

aby tí ľudia na to, o tom vedeli, lebo len čakajú, že príde a nepríde, a potom sa budú sťažovať 

a musia si o to vypýtať.“ 

Moderátor: „Pán Fico, rovnako na vás otázka. Hovoríte, že sociálne témy sú pre Smer top, 

podporíte Igorovi Matovičovi ten jeho návrh odpustenie daní matkám?“ 

Robert Fico: „Pán redaktor, stane sa to, čo sme avizovali, že po páde vlády Eduarda Hegera 

všetky strany, ktoré tvorili tento zlepenec, túto neúspešné, táto vláda je neúspešná, a to je dnes 

úplne evidentné a dnes zavŕšil Eduard Heger a všetci budú chodiť po Slovensku a budú 

hovoriť, že my sme opoziční, a že nám zobrala pani prezidentka hračku a my nemôžme 

dokončiť to, čo sme chceli, takže my pozeráme na veci teraz cez prizmu, ako bude vyzerať 

štátny rozpočet v roku 2024, ako bude konsolidácia prebiehať. My bez hlavu hocičo, teraz 

príde Matovič s nejakou hlúposťou do parlamentu podporovať samozrejme nebudeme. Viete, 

to je presne to isté, to je, to je taký recept, že on je predsedom vládnej strany a on si robí 

opozičnú politiku. To je presne, ako sme chytili Vlčana, že si nechal nadeliť 1,4 milióna eur 

do vlastnej firmy a on povedal, že ja sa teraz vzdám funkcie a 1,4 milióna si nechám a nikto 

na to nič nehovorí. Každý povie, že vyvodil politickú kultúru. No ja by som tiež chcel vyvodiť 

politickú kultúru, že nechám si zobrať 4 platy, to je dohromady asi 25.000 eur a nechám si 1,4 

milióna eur. To ste, kde videli? To ste, kde zažili, že vládni politici chodia po Slovensku a 

robia opozičnú politiku a navrhujú opozičné návrhy, a že ministri po tom, čo ich chytíme, že 

kradli, povedia, vzdávam sa funkcie, ale nakradnuté si nechám. Toto je niečo, čo ukazuje 

obraz, že táto vláda nebola ani transparentná, nebola ani protikorupčná. A viete, ja sa bojím 

jednej veci, vy ste tú tému otvorili na úvod, ale sme sa k tomu nedostali, a opäť musím 

poďakovať pánovi predsedovi. Do parlamentu prišiel jeden návrh ohľadne volieb, kde jeden z 

poslancov navrhol, že sa budú musieť robiť povinne kópie zápisníc okrskových volebných 

komisií, že ľudia si to budú môcť zobrať, budú môcť kontrolovať a ďalšie veci. Sme rodina 

hlasovala za tento návrh.“ 

Moderátor: „Sme rodina to podporila.“ 

Robert Fico: „Dobre, ale pýtam sa, prečo za tento návrh sa nehlásili ľudia, ktorí sa hlásia k 

Progresívnemu Slovensku, pán Valášek? Prečo to nepodporila SaS-ka? Prečo to nepodporili 

ľudia v OĽaNO ani jeden? Na, čo sa chystajú? Čo bráni týmto ľuďom, aby keď niekto príde 

do volebnej miestnosti, sa bude môcť dostať k zápisnici volebnej okrskovej komisie, čo 

bráni?“ 

Moderátor: „Čiže, toto je aj dôvod, prečo spochybňujete, že v budúcnosti sa môžu teda 

zmanipulovať voľby?“ 

Robert Fico: „Ak bránia ľuďom takúto elementárnu vec, takúto drobnosť, že bude sa môcť 

človek dostať k zápisniciam, sa to bude môcť nejako kontrolovať, že to bude musieť byť 



vyvesené na webovej stránke obce, dokonca Štatistický úrad tam má povinnosť vyvesiť. Čo na 

tom je?“ 

Moderátor: „Pán Fico, ale vládli ste 12 rokov, mohli ste taký zákon prijať kľudne vy?“ 

Robert Fico: „Počkajte, ale u nás nikdy nebolo žiadne podozrenie, že môže dôjsť k nejakému 

falšovaniu. Títo gauneri, niektorí, čo sú tam, sú schopní čohokoľvek. My máme vážnu obavu, 

čoho sú títo ľudia schopní.“ 

Boris Kollár: „Rád by som na to zareagoval.“ 

Robert Fico: „Takže ja hovorím v prípade pána predsedu, rešpektujem, rešpektujem, že to 

podporil, lebo to je dôležitá vec.“ 

Moderátor: „Dobre, nechajme reagovať pána predsedu. Čo teda hovoríte vôbec na takéto 

reči?“ 

Boris Kollár: „Ja by som na chvíľočku kontroval pánovi Fico, keď tvrdí, že táto vláda proste 

bola neúspešná a padla, ja by som chcel pripomenúť vašu vládu. Tá vaša vláda tiež padla, vy 

ste tiež nedokončili mandát, takže aby sme boli ako vyrovnaní.“ 

Robert Fico: „Ale to nie je pravda.“ 

Boris Kollár: „Však nastúpil pán Pellegrini, nie, po vás?“ 

Robert Fico: „Však to bolo všetko tak dohodnuté, že vláda dokončila so všetkými počtami, 

pán predseda, toto je porovnanie, ktoré absolútne nesedí.“ 

Boris Kollár: „No musím povedať, tiež vaša vláda, ľudí tiež nemali tú vládu vašu štvorročnú, 

ale tiež ste skončili a nastúpil pán Pellegrini, no ale teraz chcem povedať k tomuto. Je 

pravdou, že sme tento návrh zákona podporili. Myslím, že to je návrh pána poslanca Kočiša a 

niečo mu vytýkali, ale viem, že má teraz pripravený jeden pozmeňovák a ten je veľmi dobre 

urobený s tým, že keď pri prijmeme tento pozmeňovací návrh zákona, tak priamo Štatistický 

úrad to bude zverejňovať a je to krok k transparentnosti, k otvorenej spoločnosti, takže ja 

budem pozerať, veľmi pozorne sledovať, ako tá transparentná strana Progresívne Slovensko 

sa k tomu postaví, ako sa tí slobodní liberáli k tomu postavia zo strany SaS.“ 

Moderátor: „Dobre, uvidíme, budeme to sledovať.“ 

Boris Kollár: „Nie, neodsúvajte to. Vy sa tuná o blbostiach budete baviť polhodinu a takto 

vážnej téme, čo rezonuje v spoločnosti, že môžu byť zmanipulované voľby.“ 

Moderátor: „Pán predseda, nerozprávame sa o blbostiach.“ 

Boris Kollár: „A toto chcete vyhodiť len preto, že to predložil opozičný poslanec.“ 

Moderátor: „Nerozprávame sa o blbostiach, lebo súčasťou diskusie ste aj vy.“ 

Boris Kollár: „Nie, zastavte ma, zastavte sa, chvíľku ma nechajte toto, dohovoriť, toto je 

veľmi dôležité, lebo tuná už niektoré strany skúšajú vytvoriť taký naratív, že tuná budú 

sfalšované voľby, to je nezmysel. Nebudú, ale tento krok k tomu bude výrazne pomáhať, že 

nikto nebude môcť tvrdiť, že to bude sfalšované. Zverejňujeme to, budeme si to vedieť spätne 

preveriť. Každý to bude vedieť spočítať, bude si to vedieť nájsť na tom internete. Môžete to 

dať spočítať umelej inteligencii kľudne a vám to vyhodí, že tie čísla, buď sedia alebo nie, a 

keď nebudú sedieť, tak okamžite budeme kontaktovať ústrednú volebnú komisiu, a budeme tie 

veci riešiť a tým pádom máme vyriešený problém po voľbách.“ 

Moderátor: „Budeme to sledovať, ako parlament bude hlasovať. Poďme na poslednú tému. 

Tvorbu vládnej koalície po septembrových voľbách do veľkej miery ovplyvnia aj 

zahraničnopolitické otázky a postoj k ruskej agresii na Ukrajine. Voľby môžu rozhodnúť aj o 

tom, či budeme naďalej podporovať nášho brániaceho sa suseda aj vojensky.“ 

Robert Fico: „Zbrane len predlžujú vojnový konflikt, ktorý nemá vojenské riešenie a bude o 

státisíce mŕtvych ľudí viac bez zmeny postoja Ruskej federácii k tomu, čo sa dnes na Ukrajine 

deje.“ 

Jaroslav Naď: „Všetko, čo strana Smer hovorí ľuďom a do médií, je napísané v Kremli, je to 

Moskvou určené a jednoducho oni opakujú ako taký papagáj.“ 



Zuzana Čaputová: „Slovenská republika pomohla, koľko mohla, pokiaľ ide o vojenskú 

pomoc a už veľmi nie je z čoho pomáhať, pokiaľ ide o darovanie vojenskej pomoci, čiže je to 

práca s témou, ktorá už je prázdna a je to čisto politická karta alebo politické zneužívanie 

témy, pokiaľ ide o vojenskú pomoc.“ 

Moderátor: „Pán predseda, čo sa týka, teda nejakej povolebnej spolupráce so stranou Smer, 

stále to platí, že strana Smer nespĺňa jednu z tých vašich troch požiadaviek?“ 

Boris Kollár: „Pozrite sa, myslím si, že každý vie, akým spôsobom my fungujeme, aké máme, 

ja nechcem robiť takéto, viete. My ideme tuná deliť medveďa, ktorý behá po lese a budem už 

tvrdiť, jak si, čo rozrežeme. Ja v prvom rade budem chcieť, ako naše hnutie, predložiť teraz na 

sobotnom programovom sneme, predložiť program, presvedčiť našich voličov, sympatizantov, 

aby nám dali hlas, aby sme sa dostali opäť do parlamentu, a potom samozrejme sa budeme 

snažiť s príčetnými politickými stranami urobiť nejakú volebnú, teda vládnu nejakú koalíciu.“ 

Moderátor: „Už neplatia tie 3 podmienky?“ 

Boris Kollár: „Stále platia. Však skočíte mi hneď do reči, tak stále platia tie 3 podmienky, a 

hovorím, nechcem nikoho dopredu vylučovať, každý kto sa do toho zmestí, budeme s ním 

rokovať a pokiaľ to bude možné, urobíme tú vládu, tzn., že tie tri pripomienky som jasne 

povedal, proste že sa zapracuje do programového vyhlásenia vlády náš program, lebo tým 

sme, to sme sľúbili ľuďom, a chcem ho naplniť. Keď to tam nebudem mať, nemôžem splniť 

predsa slovo, predvolebný program.“ 

Moderátor: „Aktuálne, ak sa na to pozriete, spĺňa ich Smer, momentálne?“ 

Boris Kollár: „Ďalej musím povedať, že je to otázka. Nechajte ma dohovoriť, je to vážna vec. 

Musím to povedať, lebo potom na každej jednej debate ma týmto molestujú novinári. Druhá 

vec je tá, že chceme, aby bolo jasné tieto politické strany mali vysporiadanú otázku 

holokaustu, otázku Tisovho režimu a postoj k Slovenskému národnému povstaniu. Vďaka 

nemu sme sa vlastne ocitli na strane víťazov po druhej svetovej vojne, no a tretia vec je to 

ukotvenie Slovenska a proste v takej forme ako to je a potom samozrejme v rámci týchto 

všetkých týchto dôvodov je ešte potom ten moment toho polarizácia a rozoštvávanie 

spoločnosti. Viete, ja som zažil teraz v tejto vládnej koalícii rozoštvávanie jedného druhého, a 

kam to viedlo? Ku páde vlády, takže toto ja proste potrebujem mať urobené, a to sa môže v 

čase meniť.“ 

Moderátor: „Teda či to spĺňa Smer, teraz momentálne aktuálne, tieto tie vaše tri 

pripomienky?“ 

Boris Kollár: „Prosím pekne, takto, ja v súčasnosti si to naozaj neviem predstaviť.“ 

Moderátor: „Lebo z decembra.“ 

Boris Kollár: „Už vám odpovedal.“ 

Moderátor:  „V O päť minút 12, ja vás len zacitujem: "by som teraz chcel sa zastať pána 

Fica, tento naratív si myslím, že neplatí, že by pán Fico teraz prestal podporovať Ukrajinu, a 

že by proste, nie, nie, musím povedať na obranu pána Fica, že je to pragmatický politik, ktorý 

keď vládne, nemá problém nakupovať F-16, dohodnúť sa s Američanom, kupovať Black 

Hawky, takže keď niekto chce strašiť, že Robert Fico by sa nesprával pragmaticky, tak klame, 

lebo naozaj tú spoluprácu s tou Amerikou a s tým NATO mal veľmi dobrú a myslieť si, že 

teraz kasne všetko na Ukrajinu a teraz, že sa podvolíme Rusku, tak to by sme mu krivdili, 

takže toto sa ho musím zastať".“ 

Boris Kollár: „Áno, však toto je pravda, toto musím potvrdiť, že pán Fico nakupoval F-16, to 

je pravda, nakupoval Black Hawky, to je takisto pravda, bol vo Washingtone veľakrát, 

dokonca tých z Guantánama sem priviezol tých osobného strážcu bin Ládina, tzn., že.“ 

Moderátor: „Tak prečo máte obavu s ním vládnuť potom?“ 

Boris Kollár: „Však teraz ste ho napádali aj ste dali príspevok.“ 

Moderátor: „Dobre, ale ja reagujem na vaše slová z decembra.“ 



Boris Kollár: „Aj ste dali príspevok, ja hovorím toto mu slúži ku cti. Však to som rád, že sme 

nakúpili americké F-16, ale pri všetkej úcte, ja som to už raz povedal, v súčasnosti si to 

neviem predstaviť a týmto končí, ja nebudem urážať pána Fica, nebudem ho napádať, 

nebudem napádať ani pána Kotlebu, ani pána Uhríka, nikoho, ja proste len, nechajte to 

skutočne, odpovedal som vám.“ 

Moderátor: „Ja sa na to pýtam, aj vaši voliči si želajú koalíciu Hlas, Smer a Sme rodina, 

preto sa na to pýtam.“ 

Boris Kollár: „Neviem si to v súčasnosti predstaviť, koniec.“ 

Moderátor: „Pritom druhýkrát ste sa stretli minulý týždeň.“ 

Robert Fico: „Môžem aj ja niečo k tomu povedať?“ 

Moderátor: „Áno, samozrejme, s veľvyslancami EÚ, Veľkej Británie a USA.“ 

Robert Fico: „Tieto vaše hry si nechajte pre seba, ja chcem reagovať na pána predsedu, ak 

dovolíte.“ 

Moderátor: „Pán Fico, však môžem vám položiť otázku, nie?“ 

Robert Fico: „Ja viem, čo sa budete pýtať, tak priamo viem, kto vám to písal, takže ešte raz.“ 

Moderátor:  „Ako viete?“ 

Robert Fico: „Pán moderátor, ešte raz, nerobte tu prosím vás zo Smeru nejakého 

skúšobného zajaca.“ 

Moderátor:  „Ja nerobím.“ 

Robert Fico: „Akože toho zajaca zoberieme alebo nezoberieme. Viete, ak by som ja teraz 

postavil na stôl tému, aby som povedal, že nikdy nepôjdeme do vlády s tými, čo rozbili verejné 

financie, ktorým poklesli reálne mzdy, ktorí spôsobili chaos v štáte, ktorí kradli ako straky, tak 

kam sa dostaneme. Toto je jednoducho smiešne, čo robíte. Smer-Slovenská sociálna 

demokracia má ambíciu vyhrať parlamentné voľby a ľudia rozdajú karty a už prestaňte klásť 

tieto, prepáčte.“ 

Moderátor: „Ale mnohí sa voči vám vyhradzujú, s kým chcete vládnuť inak, keď vyhráte 

voľby?“ 

Robert Fico: „Tieto otázky považujem za politicky stupídne a teraz k podstate veci. Pani 

prezidentka, keď sa pomýli tak aj pravdu povie a povedala, že už viacej nevieme Ukrajine 

pomôcť. Áno, už sme všetko dali. Ja prosím pani prezidentku, ako vrchnú veliteľku 

Ozbrojených síl, nech informuje slovenskú verejnosť, v akom stave je naša armáda, koľko 

máme munície, nemáme nič. Táto armáda nebola nikdy v tak katastrofálnom stave, ako je, 

ako je teraz, a naďalej platí, že pokiaľ ide o Smer, ak bude vo vláde, my nebudeme 

podporovať zasielanie zbraní na Ukrajinu, pokiaľ ide o štát, pretože jednoznačne to 

zasielanie zbraní, ako vidíte, nič nerieši. Na stretnutí, na ktoré sa teraz pýtate s 

veľvyslancami, opäť to bolo typické. Ja som tam sedel s Jurajom Blanárom a bola tam 

Monika Beňová, mimochodom všetkým Monikám, dnes majú meniny, všetko najlepšie, a to 

boli 2 rozdielne svety. Veľvyslanci kričali "vojna, vojna, vojna" a my sme kričali "mier, mier, 

mier", aj preto viete mne pripadá hrozne smiešne, že zajtra máme významný štátny sviatok a 

Ministerstvo vnútra dalo odporúčanie, že vraj kladenie vencov má byť tiché, že sa nemajú 

púšťať hymny, nemajú protivojnové básničky, a nemajú byť prejavy, čo to je za nezmysel? To 

my si nemôžme už ani uctiť obete druhej svetovej vojny? Preto každého pozývam, zajtra 

dôjdite o tretej na Slavín, aj budeme spievať, aj básničky budú, aj prejavy budú, aj hymny 

budú, všetko ako sa jednoducho patrí.“ 

Moderátor: „Pán Fico, spojenci vás teraz obviňujú z toho, že hovoríte prokremeľskú 

rétoriku, tak ako vy hovoríte o prezidentke.“ 

Robert Fico: „Čo je prokremeľská rétorika, že chceme ísť zajtra?“ 

Moderátor: „Že konzultuje svoje rozhodnutie na americkej ambasáde.“ 

Robert Fico: „ja nechodím, ja nechodím ani na ambasádu, ani nechodím do Ruskej 

federácie. Mám vlastný rozum. Ja nie som ani za Rusko, ani nie som za Ameriku. Ja som za 



Slovensko a prosím vás, čo je na tom prokremeľské, že zajtra chceme ísť na Slavín, a že 

odmietame hlúpe odporúčanie Ministerstva vnútra, že si nemáme pripomínať slávnostným 

spôsobom Deň víťazstva nad fašizmom.“ 

Moderátor: „Myslel som postoj k vojne na Ukrajine a nie k ucteniu si obetí.“ 

Robert Fico: „Ten, kto je za mier, je vojnový štváč, podľa vás, sme opäť doma. Ja som 

jednoducho za to, aby sa čínsky mierový plán zobral do rúk. Počúvate, čo hovorí Macron? 

Počúvate, čo dnes hovorí brazílsky prezident? Základom všetkého je okamžite ukončiť bojové 

aktivity, sadnúť si za stôl, lebo o rok budete rátať ďalších 200 000 mŕtvych a budete tam, kde 

ste teraz.“ 

Moderátor: „Ale Ukrajina kapitulovať nechce, pán Fico, takže.“ 

Robert Fico: „Ja nehovorím, že som za Ukrajinu, ja hovorím, za mier, ja hovorím za mier, o 

ničom inom teraz nehovorím.“ 

Moderátor: „Ešte v krátkosti a končíme.“ 

Boris Kollár: „Viete, treba si uvedomiť jednu vec, že Ukrajina bola napadnutá, stratila 

momentálne nejaké územie, treba si uvedomiť, aj Slovensko neuznalo Kosovo, a Kosovo je 

Serbia a ja to stále tvrdím, aj pán predseda našťastie vtedy to neuznal a my to držíme, tzn., že 

Kosovo sme neuznali z toho istého dôvodu, prečo sme my neuznali anektovanie Krymu alebo 

akýchkoľvek území na Ukrajine. Treba si uvedomiť, pán redaktor, jednu vec a to tým ľuďom 

treba vysvetľovať, viete veľakrát sa hovorí, že Ukrajinci bojujú za nás a nechápu tí ľudia, 

prečo bojujú za nás. Preto, lebo keď si vezmete, že by spoločenstvo štátov akceptovalo, že si 

nejaký silný štát zoberie akejkoľvek územie len tak, lebo môže, keď to budeme akceptovať, tak 

sa nám môže stať, že niekto zoberie aj naše územie, keď si zoberiete naratív týchto 

propagandistov kremeľských, ktorí rozprávajú, že Ukrajina nemá ukotvenie, nemajú tam, že 

sú tu len 30 rokov, veď to je ako keby hovorili o nás. My sme tu tiež len 30 rokov, tzn., že toto 

musím dokončiť, 30 rokov sme tu, tzn., že keď si niekto zmyslí, že si zoberie nejakú časť 

Slovenska, tak sa nám to môže stať, a preto je to veľmi dôležité, aby tá Ukrajina, ten mier tam 

bol, ale aby si zachovali územnú celistvosť.“ 

Moderátor: „Musíme končiť, ideme cez čas. Páni, ďakujem za dnešnú diskusiu predsedovi 

parlamentu, Borisovi Kollárovi.“ 

Robert Fico: „Dôjdite zajtra o pätnástej na Slavín.“ 

Boris Kollár: „Ja prídem na Slavín doobeda.“ 

Moderátor: „Ďakujem vám pekne.“ 

Boris Kollár: „Ďakujem pekne.“ 

Moderátor: „A lídrovi opozície, Robertovi Ficovi.“ 

Robert Fico: „Ďakujem pekne.“ 

Boris Kollár: „Ja pôjdem na Slavín zajtra.“ 

Marek Makara, moderátor: „O päť minút 12 je v závere na Jednotke, nasleduje Občan za 

dverami, na 24 sledujeme aktuálne politické dianie. Všetko podstatné sa dozviete v našom 

spravodajstve. Zostaňte s RTVS, prajeme peknú májovú nedeľu.“ 

 

13:07:44 koniec programu O 5 minút 12 

- zvukovo-obrazový predel 

- upútavkový blok (spravodajský kanál RTVS :24,  Peniaze  + sponzorský odkaz SPP, 

Nedotknuteľní ) 

-  oznam o tom, že program obsahuje audio komentár  

-  začiatok programu Občan za dverami 

 

13:09:59 koniec monitorovaného záznamu.  

 


